
Protok6l nr XXXI/17

przebiegu obrad Rady Miasta Wfoclawek

w dniu 24 kwietnia 2017r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wlocfawek

Zielony Rynek t1l13



W dniu 24 kwietnia 2017 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wtoctawek przy ul.

Zielony Rynek I7/L3 rozpoczqly siq obrady XXXI sesji Rady Miasta Wlocfawek Vll kadencji,
kt6rq zwolal ikt6rej przewodniczyl radny Krzysztof Kukucki Przewodniczqcy Rady Miasta
Wloclawek.
Ad. 1

Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki otworzyl obrady XXXI sesji Rady Miasta
Wloclawek, witajqc przybytego na obrady Prezydenta Miasta dr Marka Wojtkowskiego,
Zastqpc6w Prezydenta Miasta, dyrektor6w wydzial6w oraz pozostalych pracownik6w Urzqdu

Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli
wloclawskich medi6w, mieszkafc6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczacych w
obradach.
' stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki
stwierdzil, i2 na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z lista obecnosci
20 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 24 kwietnia br. sq prawomocne.
Lista obecnoici radnych z XXXI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu,
Lista os6b uczestniczEcych w XXXI sesji Rady Miasta stanowi zafqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XXX sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal,2e w Biurze Rady Miasta
oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzedu Miasta dostqpny byl do wgl4du projekt
protokolu Nr 30/2017 z obrad XXX sesji Rady Miasta Wtoclawek Vll kadencji, kt6ra odbyla siq

w dniu 27 marca 2Q1-7 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i wnie6i
ewentualne uwagi.
O glos w tei sprawie poprosif radnv Dariusz Jaworski, kt6ry stwierdzil, ie przed rozpoczQciem
obrad informowal Przewod n iczqcego Rady Miasta o zgfoszeniu poprawki do protokolu z

obrad XXX sesji Rady Miasta, kt6ra dotyczyla obrailiwej wypowiedzi Pana radnego Krzysztofa
Grzqdziela skierowanej do Pani radnej Olgi Krut-Horonziak. Uczestnicy obrad byli iwiadkami
tej wypowiedzi, w jaki spos6b Pan Krzysztof Grzqdziel wieloletni radny o du2ym sta2u w
Radzie Miasta wypowiadal siq z m6wnicy. Natomiast w protokole obrad wypowiedi Pana
radnego zostala calkowicie pominiQta, chodi byta to wypowiedi osoby publicznej w
stosunku do osoby publicznej. Dlatego te2 Pan radny wni6sl o uzupelnienie protokolu obrad
o wypowiedi Pana radnego Krzysztofa Grzqdziela skierowana do koleianki radnej z m6wnicy
podczas obrad sesji. Ponadto Pan radny zacytowat zapis z protokolu obrad dotyczqcy tej
kwestii bqdqcy wyciqgiem z protokofu str. nr 26: ,, Radny Krzysztof Grzqdziel stwierdzil, 2e nie
bqdzie komentowal podnoszonych przez Paniq radnq kwestii skierowanych w jego stronq,
poniewa2 uwa2a,2e Pani radna jest osobq, kt6ra nigdy nie zrobila nic dobrego dla miasta,
jedynie ciqgle krytykuje i obra2a innych. Dlatego te2 Pan radny zwr6cil siq o to, aby Pani
radna zaprzestafa wypowiedzi pod adresem Pana radnego. Natomiast to, co Pani radna
m6wi obra2a caly Wlociawek iposzczeg6lne osoby, kt6rym podczas dzisiejszych obradach
sesyjnych Pani radna ubli2yia. W zwiqzku z roinicq poglqd6w zwiqzanq z procedowanym
zagadnieniem pomiqdzy Paniq radnq Olgq Krut-Horonziak wypowiadajqcq siq poza
mikrofonem a Panem radnym Krzysztofem Grzqdzielem wypowiadajqcym siq z m6wnicy
doszlo do burzliwej wymiany zdari." W zwiqzku z powy2szym Pan radny zwr6ci.l siq o
uzupetnienie protokolu o faktycznq wypowied2 Pana radnego Krzysztofa Grzqdziela.



Przewodniczacv Radv Miasta zwr6cil siq do Dyrektora BRM o informacje w kwestii zapisu
protokolu.

Dvrektor Biura Radv Miasta Pani Malsorzata Feliniak poinformowala, i2 zapis, jaki zacytowal
Pan radny Dariusz Jaworski znajduje siQ w protokole, jest to skr6cona wersja przebiegu

obrad.
Radnv Stanislaw Wawrzonkoski stwierdzil, i2 Jego zdaniem zapis w protokole oddaje tq
niefortunnq wymianq zdari, do jakie.i doszlo w czasie obrad poprzedniej sesji. Zapis jest
protokoiem z obrad a nie stenogramem z obrad. W zwiqzku z tym nie musi byd zapisane i

literalnie powt6rzone w protokole ka2de slowo nawet takie, kt6re nie nadaje sie do
cytowania.
Radna Olga Krut-Horonziak odnoszqc sie do wypowiedzi radnego Stantslawa
Wawrzonkoskiego stwierdzila, ii protokoty obrad z kadencji pod przewodnictwem Pana

radnego byfy stenogramami, zawieraly kropki i przecinki. Jest rzeczq zupelnie naturalna i

obowiqzujqcq, i nie dziwi to Pani radnej, i2 Pan radny nie znal protokol6w, gdy pelnil funkcjq
Przewodn iczqcego Rady Miasta. Obowiqzkiem jest protokolowai wypowiedzi wszystkich
radnych tym bardziej, 2e nie jest to protok6l rqczny, lecz jest to wylqcznie rqczne spisywanie
z nagrania. Nie mo2e byd tak, 2eby czy5cii swoje zachowanie. Pani radna doskonale wie, co,

o czym ijak m6wila oraz z jakimi slowami siq spotkala. Zdaniem Pani radnej historia jest
historiq i nie wolno jej poprawiai. Ponadto Pani radna poprosila wszystkie osoby, kt6re
zbieraly glos w tej sprawie i w jakikolwiek spos6b usifowaly tlumaczyi Pana radnego, kt6ry te
sfowa wypowiedziaf, aby tego nie czynily i nie byfo wiqcej takich informacji, opartych o
domniemania, jakie gesty ma lub zrobil Pan Krzysztof Grzqdziel, poniewa2 nic nie zrobil.
Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski stwierdzif,2e Rada Miasta nie
jest od tego, aby recenzowa6 wypowiedzi czy te2 dokonywai ich interpretacji. Zgodnie ze

Statutem protok6l obrad powinien odzwierciedlai czynno5ci, kt6re byly podejmowane na

sesji i oddawai prawdq, a nie fikcjq bqdl korygowai pewne zapisy czy wypowiedzi nawet te
najbardziej obralliwe i bolesne dla kogokolwiek z radnych. Dlatego te2 Pan radny poprosil,
aby w przyszlodci podobna sytuacja siQ nie powt6rzVla, gdyi skandalem byla sama
wypowiedi kolegi radnego, natomiast protok6l musi byi sporzqdzany w taki spos6b, aby
rzetelnie oddawal wydarzenia, kt6re mialy miejsce tym bardziej, 2e jest odpisywany z

nasluchu, a zatem nie ma z tym najmniejszego problemu.
Radnv Jarosfaw Chmielewski stwierdzil, ii chcialby, aby nasze miasto reprezentowafo pewien
standard, je2eli majq miejsce jakiekolwiek wypowiedzi to winny siq one znaleii w protokole
obrad. Gdy przez ostatnie dwa lata Pan radny pelnii funkcjg Przewod niczEcego Rady Miasta
czuwal nad tym, aby wypowiedzi radnych odnotowywane byty w protokole, a zatem Pan

radny poprosil Przewod niczqcego Rady Miasta o to by bylo to nadal praktykowane, poniewai
nale2y zawrze6 w protokole sytuacje, kt6re faktycznie miaiy miejsce, inie stosowai
wybi6rczych zapis6w selekcjonujqc je na bardziej lub mniej stosowne, kt6re mo2na
przegtosowai posiadajEc wiqkszo6i w Radzie Miasta. Poniewai nale2y zachowad zasady
demokracji zdaniem Pana radnego w tej sprawie powinno byi zgloszone stanowisko pod
obrady Rady Miasta.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki przywolat zapis zawarty w Statucie
Miasta, informujac, 2e na jego podstawie bgdzie dalej prowadzit obrady w tej sprawie. Z

zapisu wynika, ie zgodnie 5 58 ust. 1- nie p6iniej nii do dnia rozpoczqcia obrad nastQpnej
sesji radni mogq zgtaszai poprawki lub uzupelnienia do protokolu., ust 2. - o uwzglqdnieniu
poprawek i uzupelnieh rozstrzyga Przewodniczqcy Rady po wysluchaniu protokolanta i



przesluchaniu zapisu diwiQkowego z nagrania przebiegu sesji, ust. 3 - je2eli wniosek radnego,
o kt6rym mowa w ust. 1, nie zostanie uwzglqdniony, wnioskodawca moie wnieii sprzeciw
do Rady, ust.4 - Rada moie podj4i uchwafq o przyjqciu protokotu z poprzedniej sesji po

rozpatrzeniu sprzeciwu, o.jakim mowa w ust. 3. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,
i2 wniosek Pana radnego traktuje, jako sprzeciw do protokolu. W zwiqzku z tym
Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie sprzeciwu zgfoszonego przez

Pana radnego Da riusza Jaworskiego.
W wvniku przeprowadzonego giosowania za przvieciem sprzeciwu ooowiedzialo sie 12

radnvch przv 8 glosach przeciwnvch oraz 4 glosach wstrzvmuiacvch sie.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie sprzeciw zostal przyjqty.

W zwiqzku z wqtpliwo6ciami zwiqzanymi z wynikami gfosowania oraz podobnymi sytuacjami,
jakie mialy miejsce w trakcie obrad poprzednich sesji Przewodniczqcy Rady Miasta stwierdzif,
2e przy pracach nad uchwalaniem budietu miasta na kolejny rok nale2y uwzglqdnii zakup
urzqdzei do glosowania i nikt nie bqdzie mial w tej kwestii wqtpliwosci, ie sq one potrzebne
nie tylko, dlatego,2eby usprawnii pracq, ale tak2e po to, aby mieszkaricy Wtoctawka mogli
zobaczyi jak glosujq radni.
Po dokonaniu reasumpcji glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w
wvniku orzeorowadzonego glosowania za przvieciem sprzeciwu ooowiedzialo sie 12 radnvch
przv 10 glosach przeciwnvch oraz 2 gtosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poprosil radnego Janusza Dqbczyrlskiego o zachowanie spokoju
oraz standard6w wypowiedzi, o jakie wcze6niej postulowaf Pan radny, kt6ry zwr6cil sig do
Sekretarza obrad radnego Henryka Mielczarczyka, aby nauczyl siq liczyi, dokonujqc kolejnej
reasumpcji glosowania w wyniku, kt6rej za uwzglednieniem zgtoszonego sprzeciwu
ooowiedzialo sie 12 radnvch orzv 8 glosach przeciwnvch oraz 2 slosach wstrzvmuiacvch sie.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal,2e poddaje
procedurze glosowania protok6t obrad z XXX sesji wraz z uwzglqdnieniem sprzeciwu
przyjqtego przez Radq Miasta.
W zwiqzku z wnioskiem formalnym zgloszonym przez Paniq radnq Ewq Szczepadskq,
Przewodniczqcy Rady Miasta oglosil przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach sesyjnych.

Wznowienie obrad po przerwie.

WznawiajQc obrady XXXI sesji Rady Miasta po przerwie, Przewodniczqcy Rady Miasta radny
Krzysztof Kukucki poinformowal, ie w wyniku gtosowania przyjqty zostaf sprzeciw zgloszony
przez radnego Dariusza Jaworskiego. Sprzeciw dotyczyl tego, aby w protokole z obrad XXX

sesji Rady Miasta w spos6b dokladny zapisai przebieg rozmowy pomiqdzy radnymi. Przebieg
wypowiedzi zostai spisany na podstawie zapis6w dlwiqkowych, kt6rymi dysponuje Biuro
Rady Miasta. Pan radny zwr6cil siq do radnych o pozwolenie nie c$owania tego zapisu
natomiast zaproponowat glosowanie nad protokofem. Jeden z radnych zwr6cit siq o
zacytowanie wypowiedzi, lecz byla to wypowiedi poza mikrofonem, co spowodowaio
trudno6ci w rozpoznaniu, kt6ry z radnych zglosil takq propozycjq. W odpowiedzi



Przewodniczqcy Rady Miasta zaproponowal wglqd do protokolu, informujqc,2e nie bqdzie
cytowat tych sl6w.
W nastQpnej kolejno5ci Przewodniczqcy Rady Miasta przystapii do procedury glosowania nad
protokotem obrad z XXX sesji Rady Miasta zgodnie z zapisem diwiqkowym, kt6ry zostal
wprowadzony po uwzglqdnieniu sprzeciwu zgloszonego przez radnego Dariusza Jaworskiego.
W wvniku glosowania przeorowadzoneqo z udziatem 14 radnvch za przvieciem protokolu z

obrad XXX sesii Radv Miasta w zaproponowanei wersii opowiedzialo sie 8 radnvch orzv 2

Rtosach przeciwnvch oraz 4 glosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie w rezultacie
przeprowadzonego glosowania protok6i zostaf przyjqty.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, 2e wraz z

zawiadomieniem o obradach sesyjnych radni otrzymali porzqdek obrad XXXI sesji Rady

Miasta. W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq z zapytaniem czy sA

ze strony radnych propozycje zmian do przekazanego porzqdku obrad.
O gfos ooprosif radnv Jarostaw Chmielewski, kt6ry stwierdzil, 2e sytuacja poprzedzajqca
procedowanie nad zmianami do porzqdku obrad byla przykladem lamania demokracji we

Wloctawku, poniewai radni powinni zostai zapoznani z tym, za czym glosujq, dlatego Klub

radnych PIS nie bral udzialu w glosowaniu.
Przewodniczacv Radv Miasta zwr6cif siq do radnego Jaroslawa Chmielewskiego o

przedstawienie zmian do porzadku obrad, poniewai w chwili obecnej ten punkt obrad jest
procedowany, a Pan radny zgfosil siq do dyskusji na ten temat.
Radnv Jarosfaw Chmielewski w imieniu Klubu radnych PIS zwr6cil siq z wnioskiem o

usuniqcie z porzqdku obrad projektu uchwaly w sprawie zajQcia stanowiska dotyczEcego

obrony polskiej samorzqdnosci, chyba, ie zostanie zmienione, jako stanowisko o

nieprzestrzeganiu zasad demokracji w naszym mieScie, co zostafo dzisiaj zaprezentowane.
Zdaniem Pana radnego zdjgcie punktu nr 6 z porzqdku obrad jest podyktowane brakiem
wskazafi do podejmowania tego rodzaju dzialari, obrady nad projektem ww. uchwafy majq
wylqcznie polityczny charakter, pozostaje to w sprzecznoSci z wczeiniejszymi apelami
Prezydenta Miasta czy tei Przewod n iczqcego Rady Miasta o odstqpienie od upolityczniania
samorzqdu.
Radna Olga Krut-Horonziak poinformowata, 2e popiera wniosek zgloszony przez Pana

radnego, wnosi takie o zdjecie ww, punktu z porzqdku dotyczqcego uchwaly o tzw.
naruszeniu samorzqdnosci. Natomiast odnoszqc siQ do wypowiedzi radnego Krzysztofa
Grzqdziela podczas obrad poprzedniej sesji skierowanej pod adresem Pani radnej to brzmiala
ona nastqpujqco: ,, ja nie ruszam g6wna, bo g6wno imierdzi".
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzif, 2e w chwili obecnej
procedowany jest punkt dotyczqcy zmian do porzqdku obrad w zwiqzku z tym Pan

Przewodniczqcy poinformowal, 2e nie udziela Pani radnej glosu w zakresie dotyczqcym
kwestii protokolu obrad poprzedniej ses.ii Rady Miasta, protok6l ten jest dostqpny, zapis
dzwiqkowy jest takie dostqpny i kaidy mo2e siq z nim zapoznai, tre(i protokolu bqdzie
zamieszczona w BlP. A zatem je2eli glos Pani radnej w zakresie zmian do porzqdku obrad
zostal wyczerpany Przewodniczqcy Rady Miasta podziqkowat Pani radnej za wypowiedl w tej
sprawie.



Radna Olsa Krut-Horonziak stwierdzila, 2e jest przekonana, ii wypowiedt Pani radnej
zostanie zamieszczona w protokole po raz drugi. Pozostala cze6i wypowiedzi Pani radnej
odbyla siq poza mikrofonem.
Wobec braku zgtoszei innych propozycji zmian porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta
poddat pod gtosowanie przyjqcie wniosku zgloszonego przez radnego Jarostawa

Chmielewskiego o zdjqcie z porzqdku obrad dzisiejszej sesji punktu nr 6 dotyczEcego projektu

uchwaly w sprawie zajecia stanowiska dotyczqcego obrony polskiej samorzEdnoSci.

W wvniku glosowania orzeorowadzonego z udzialem 22 radnvch za wnioskiem opowiedziato
sie 10 radnvch przv 10 giosach przeciwnvch oraz 2 gtosach wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie przeprowadzonego giosowania wniosek nie uzyskai akceptacji, a zatem
porzEdek obrad dotyczqcy ww. punktu nie zostal zmieniony, poniewai zgodnie z art. 20 ust.

1a ustawy o samorzadzie gminnym Rada Miasta mo2e wprowadzii zmiany do porzqdku

obrad bezwzglqdnq wiqkszoSciq ustawowego skladu Rady.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e porzqdek obrad nie ulegt
zmian ie.

Ad.2
lnformacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawil Radzie Miasta informacjq z dzialalno(ci
miasta w okresie miqdzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od dnia 27 marca br. do dnia 24
kwietnia br. i przedstawia siQ nastqpujQco:
W zakresie dzialaf Biura Zam6wieri Publicznych m,in.:
-zawarto 14 um6w dotyczqcych udzielenia zam6wienia publicznego, w tym m.in.: - umowQ

na modernizacjq obiekt6w in2ynierskich w ciagu alei Kr6lowej Jadwigi; - przebudowq ulicy
Wrzosowej iJastrzebiej; - utrzymanie teren6w zieleni na terenie miasta z podzialem na 5
zada6; - rozbudowq ulicy Grodzkiej wraz z infrastrukturE towarzyszQca oraz umowq na

dokumentacjq pierwszego zadania na budowq zintegrowanego centrum przesiadkowego we
Wloclawku. W toku sq kole.jne postqpowania, m.in. na przebudowq irozbudowq basenu
Oirodka Sportu iRekreacji przy Chopina, budowq chodnik6w przy Dziewi6skiej i budowq
zatok parkingowych na ulicy Wienieckiej.
Wydzial Inwestycji koordynuje zadania inwestycyjne z r62nym stopniem zaawansowania
realizacji. Ponadto wydzial na bie2qco wykonuje dziafania zwiqzane z przeglqdami
gwarancyjnymi, podejmuje dzialania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane w
ramach zadari inwestycyjnych opracowania dokumentacji.
W zakresie Wydziatu Polityki Spolecznej iZdrowia Publicznego m.in.:
- z organizacjami pozarzqdowymi orcz z innymi podmiotami prowadzqcymi dzialalno5i
pozytku publicznego podpisano 7 um6w w zakresie ochrony i promocji zdrowia oraz dzialad
na rzecz os6b n iepelnosprawnych oraz 19 um6w w zakresie przeciwdziafan ia uzale2nieniom i

patologiom spolecznym. Sa to umowy na wykonywanie zadari publicznych zwiqzanych z

realizacjq zadad samorzqdu gminy w roku 2017.
- w ramach realizacji polityki senioralnej wydany zostal Wloclawski lnformator Seniora, kt6ry
jest odpowiedziq na potrzeby starszego pokolenia iwpisuje siq w obecnie realizowanq na
terenie naszego miasta politykq spolecznq. Zawiera informacje na temat coraz bogatszej
oferty skierowanej do wloclawskich senior6w przez r6inego rodzaju instytucje i

wspotpracujace z Miastem organizacje. Dziqki zawartym w tej publikacji licznym danym i



wskaz6wkom starsi mieszkafcy Wtoctawka w latwiejszy spos6b bqdq mogli poruszai siq w
obszarze pomocy spoleczne.j oraz zaspokajai swoje potrzeby edukacyjne, kulturalne i

zwiqzane z 162norodnymi formami aktywno6ci.
W zakresie dzialalnoSci Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- zlecono Miejskiemu Zarzqdowi Usfug Komunalnych i Dr6g 6 teren6w do uporzqdkowania, a

Strazy Miejskiej zlecono 9 teren6w prywatnych celem wyegzekwowania porzqdku od
wta5cicieli nieruchomo(ci.
- ustawiono dwie nowe wiaty przystankowe przy ulicach: Grodzkiej i Ptockiej.

W zakresie dzialalnodci Wydzialu Edukacji m.in.:
- w okresie miqdzysesyjnym odbyly sig: - konferencja dla najzdoln iejszych w regionie uczni6w
technik6w programu Prymus Pomorza i Kujaw; - spotkanie prewencyjne na temat zagro2en

zwiqzanych z grq internetowa, Blqkitny Wieloryb" prowadzone przez Komendq Miejskq
Policji (w spotkaniu uczestniczyli pedagodzy ze szk6l prowadzonych przez Gmine Miasto
Wloclawek) oraz spotkanie Dyrektor6w Szk6l i Plac6wek i kierownik6w administracyjnych z

pracownikami Administracji Zasob6w Komunalnych w sprawie kompetencji iobowiqzk6w
dyrektora plac6wki wynikajqcych z trwalego zarzqdu.
- 30 marca odbyla siq uroczysta Gala podsumowujEca Vll Edycjq Lokalnego Samorzqdowego
Konkursu Nastolatk6w ,,O6miu Wspanialych". Uczestnikami Konkursu byli, jak co roku
uczniowie z wtoclawskich szk6t: podstawowych, gimnazjalnych i ponadgimnazja Inych.
Podczas eliminacji, kt6re odbyly siq 6 i 7 marca, jury wyfonito w I Kategorii 8 nagrodzonych,
w ll Kategorii wylonilo 8 Laureat6w, w tym jeden Wspanialy, kt6ry bqdzie reprezentowal
Nasze Miasto w kolejnym etapie Konkursu w Warszawie. Jury przyznalo r6wnie2 w ll
Kategorii 8 wyr6inieri. Po raz pierwszy udzial w Konkursie wziqfa Grupa Wolontariacka o

nazwie:,,Razem". W Kategorii ,,6semki" wygrafa w tym roku Karolina G6rczyiska z Zespofu

Szk6l Chemicznvch.
W zakresie dzialafi Wydzialu Srodowiska:
- w toku sq prace nad opracowaniem ,,Programu usuwania wyrob6w azbestowych na terenie
miasta Wtoclawek na lata 2077 - 2032" .

Jak informuje Biuro Sportu i Turystyki 5 kwietnia opublikowano Zarzqdzenie w sprawie:
wyboru iogfoszenia najkorzystniejszych wniosk6w zlo2onych w otwartym konkursie nr 1na
realizacjq zadania publicznego z zakresu rozwoju sportu na terenie Gminy Miasta Wloclawek
w roku 2017. Zgodnie z zarzqdzeniem Klub Koszyk6wki Wloclawek otrzyma 200 tys. zl na

zadanie pod nazwq Realizacja programu szkolenia sportowego w zakresie sportu
wyczynowego, organizacja i udziat w rozgrywkach Polskich Lig na szczeblu
miqdzywojew6dzkim lub krajowym, organizacja i udzial w obozach (zgrupowaniach)
sportowych przygotowujacych do rozgrywek ligowych. Natomiast 12 kwietnia w Centrum
Kultury Browar B odbyta sig uroczysto5i wrqczenia nagr6d i wyr62nie6 prezydenta
Wlocfawka za najlepsze osiqgniqcia sportowe wfoclawian w roku 2016. 82 sportowc6w
otrzymaio nagrody,3l wyr62nienia, 12 trener6w iinstruktor6w otrzymalo wyr62nienia, a 8
nagrody. Po raz pierwszy, zgodnie z wnioskiem Miejskiej Rady Sportu, przyznano tytuly
Mecenasa Wtoclawskiego Sportu, kt6ry otrzymaly 3 firmy.

W dvskusii nad przedstawiona informacia udziai wzieli:
Radnv Jaroslaw Chmielewski zwr6cil siq z zapytaniem do Prezydenta Miasta o termin
otwarcia Przedszkola Publicznego nr.30, poniewa2 ponad miesiqc temu uplynEl termin
odbioru inwestycji, czy planowane sq dziafania zmierzajqce do powolania kolejnej sp6iki



prawa handlowego tzw. sp6lki c6rki firmy,,Saniko", poniewa2 pojawily siQ informacje o

takim zamiarze. Pan radny poinformowal, ie w Sejmie odbylo siq posiedzenie zespolu na

rzecz turystyki i promocji regionu kujawsko-pomorskiego, promowato siq wiele miast
regionu m.in. poprzez ulotki zachqcajqce do odwiedzenia w czasie trwania maj6wki, w gronie

tym zabrakfo naszego miasta. W zwiqzku z tym Pan radny zapytat, dlaczego miasto
Wioctawek nie skorzystaio z tej najprostszej formy promocji i reklamy na tak szerokim forum
i nie wziqio udziafu w tym przedsiQwziqciu, co skutkuje brakiem zainteresowania naszym

miastem r6wniei w przyszlodci.

Radnv Krzvsztof Kowalski odnoszqc siq do wywiadu udzielonego przez Prezydenta Miasta

zapytal, na jakiej podstawie Pan Prezydent stwierdzil, ie wdra2ana reforma oswiaty
spowoduje zwolnienia 130-140 nauczycieli w ciqgu najbliiszych dw6ch lat. Jak stwierdzil Pan

radny gdyby Pan Prezydent uczestniczyl w dniu 20 lutego br. w spotkaniu z Paniq Annq

Zalewskq Ministrem Edukacji, kt6re odbyfo siq w naszym mie5cie to z pewno6ciq posiada{by

informacje, ie z danych Ministerstwa Edukacji przekazanych przez Urzad Miasta wynika,2e w
zwiqzku z reformq we Wtoclawku nikt z nauczycieli nie straci pracy a nawet bqdzie potrzeba

zatrudnienia nowych nauczycieli. Pan radny zapytal r6wnie2 o podanie przez Pana

Prezydenta algorytmu na podstawie, kt6rego dokonano obliczef, 2e wdro2enie reformy
oiwiaty we Wloctawku bqdzie kosztowalo od 8 do 10 mln. zl. Pan radny poinformowal, 2e

we wspomnianym wywiadzie Pan Prezydent stwierdzil, 2e nie wyobraia sobie
funkcjonowania dzieci z klasy pierwszej wsp6lnie z mlodzie2q z klasy 6smej, w zwiqzku z tym
Pan radny zapytal, kiedy ostatnio Pan Prezydent byl w szkole podstawowej na terenie
miasta, aby zobaczyi jak ta sprawa wyglqda obecnie. W chwili obecnej wiQkszoii klas dzieci

mtodszych posiada oddzielne pietra, a w niekt6rych plac6wkach szkolnych nawet oddzielne
skrzydla budynku. Konkludujqc Pan radny zauwaiyl, ie Prezydent Miasta posiada nowq

technikq pozyskiwania elektoratu, wczeSniej byto to obiecywanie wyborcom wszystkiego, o

co poprosili natomiast teraz Pan Prezydent zaczyna straszyi wyborc6w zwolnieniami z pracy,

brakiem irodk6w finansowych a takie, 2e ciqiko bqdzie zorganizowai proces dydaktyczny i

wychowawczy w szkotach. Podobnq retorykq niekoniecznie jui popularnq siyszy siq jeszcze -
jak zle rzqdzenie krajem, blqdne decyzje rzqdu. Spofeczehstwo nie do korica zgadza siq z takq
narracja a Pan Prezydent, jako wlodarz miasta nie powinien sie w taka retoryke wpisywai.
Pan radny przypomnial, 2e w dniu 31 marca br. ZNP oglosii og6lno-polski strajk nauczycieli i

iadna plac6wka o6wiatowa w naszym mie(cie nie przystepila do tego politycznego strajk!.
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczviski nawiqzujqc do informacji
Prezydenta Miasta na temat ogfoszonych 14 zam6wieri publicznych zwiqzanych z

inwestycjami zapytai czy Pan Prezydent po ponad dw6ch latach sprawowania wfadzy uporaf
siq z powolaniem dyrektora wydzialu inwestycji, kt6ry bqdzie w spos6b merytoryczny
nadzorowal inwestycje, z kt6rymi byly isq problemy.
Radna Mariola Gawlowska nawiqzujqc do pytania zadanego podczas obrad poprzedniej sesji

w miesiqcu marcu ponownie zapytafa, w jakim terminie zostanie oddana do uiytku
inwestycja dotyczqca boiska wielof unkcyjnego przy SP nr 2 iGimnazjum nr 2. Z uzyskanych

uprzednio informacji wynikato,2e inwestycja miala zostai zakodczona do dnia 15 kwietnia,
jak wiadomo budowa trwa nadal a inwestycja nie jest zako6czona. W zwiqzku z tym Pani

radna zapytala, kiedy mtodzie2 obydwu plac6wek oSwiatowych bqdzie mogla korzystad z

tego obiektu.
Radnv J6zef Mazierski poinformowal, 2e ma uwagi do pracy pionu gospodarki komunalnej w
zwiqzku z otrzymana odpowiedziq, kt6ra jest zdaniem Pana radnego nieuprawniona,
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abstrakcyjna iodsuwajqca problem mieszkaric6w. Sprawa dotyczy progby mieszka6c6w ul.

Dziewiriskiej, kt6rzy zwr6cili sie z pro6bq o wybudowanie oiwietlenia typu LED wzdlui
chodnika przy tej ulicy, koszt zadania to kwota 30 ty5. zl. Z odpowiedzi, jakiej udzielil
Prezydent Miasta wynika,2e o(wietlenie to zostanie wybudowane, kiedy bgdzie budowana
kolejna czq6i trasy Kr6lowej Jadwigi tj. przedlu2enie ul. Kruszuriskiej do ul. Toru6skiej,
poniewai oiwietlenie to jest ujQte w dokumentacji technicznej tego zadania. Pan radny
stwierdzil, ie przez najbli2sze 10 lat oswietlenie nie zostanie wybudowane, dlatego te2

zwr6cil siq o wykonanie projektu oiwietlenia dla 5lamp, kt6rego koszt wyniesie 5 tys. zt. i

byi mo2e w przypadku pozyskania sponsora zadanie bQdzie moglo zostai zrealizowane.
Odpowiedi przygotowywana ptzez Zastepce Prezydenta Miasta Pana Jacka

Wojciechowskiego byla podobna ipodtrzymujqca wczeiniej udzielonq, i2 inwestycja bqdzie
realizowana w przypadku kontynuacji ww. zadania. Pan radny podziqkowal za takie
odpowiedzi niemniej jednak zwr6cil siq o rozwaienie przygotowania dokumentacji i

pozyskania Srodk6w w budiecie na tak wainq dla mieszka6c6w inwestycjQ, kt6ra w skali

cafego budietu miasta generuje niewielkie Srodki finansowe.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki w zwiQzku z ogloszonym przetargiem
na przebudowq basenu Delfin zwr6cii siq z zapytaniem do Prezydenta Miasta, w jakim
terminie zostanie rozstrzygniety przetarg, kiedy rozpoczqte zostanE roboty budowlane na

tym obiekcie oraz w jakim terminie obiekt zostanie oddany do u2ytku mieszkaf com miasta.
Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski udzielajqc odpowiedzi na temat poruszanych przez

radnych zagadnied poinformowaf, ie nie udalo siq wyloni6 osoby na stanowisko dyrektora
wydziafu inwestycji, kandydaci, kt6rzy zglosili sw6j udziai w postQpowaniu nie spelniali
stawianych warunk6w, sprawa jest otwarta, proces nie jest fatwy, wplyw na ta sytuacjQ majE
r6wniei wzglqdy finansowe, poniewai pracodawcy prywatni proponujq pod wzgledem
finansowym korzystniejsze warunki zatrudnienia. Odnoszqc siq do zagadnierl zwiqzanych ze
zwolnieniami nauczycieli Prezydent Miasta potwierdzif wcze5niejszq wypowiedi dodajqc
jednocze6nie,2e takiej sytuacji nale2y siq spodziewai w perspektywie najbli2szych 3lat,
ponadto Pan Prezydent poinformowa{, 2e nie bierze odpowiedzia Inoici za slowa Pani

Minister Edukacji, kt6ra posluguje siq danymi og6lnopolskimi, natomiast w spos6b realny
Pan Prezydent szacuje liczbq nauczycieli, kt6rych mogq dotknqi skutki reformy na terenie
gminy miasta Wloclawek, ka2da reforma stwarza warunki imo2liwo5ci zmian kadrowych,
nale2y wziqd pod uwagq, 2e nauczyciele szk6l gimnazjalnych posiadajqcy okre6lone
kompetencje mogq nie znaleii zatrudnienia w szkolach podstawowych, dlatego tei w taki
spos6b szacowane sq te liczby podobnie jak koszty wprowadzenia reformy, kt6re zostaly
przeliczone, o czym Pan Prezydent m6wil na spotkaniu podczas Konwentu Prezydentow
Miasta, we Wloclawku wspomniane koszty nie sa jeszcze najwy2sze w stosunku do innych
miast. Plan reorganizacji szkolnictwa we Wlociawku zostal zaakceptowany przez Kuratora
Ogwiaty bez uwag, co bardzo dobrze Swiadczy o siuibach Wydzialu Edukacji gdy2 ref orma, z

kt6rE osobi6cie nie zgadza siq Pan Prezydent musi zostai wprowadzona bez wzglqdu na
toczace sie dyskusje w tym temacie, poniewa2 takie sq obowiqzki samorzqdu, co do realizacji
wytycznych Ministerstwa Oiwiaty i zapis6w prawnych podjqtych przez polski parlament.
Nauczyciele wloctawskich plac6wek o6wiatowych nie wzieli udzialu w strajku, co Swiadczy o
tym,2e podmioty nie kierujq siq poglqdami politycznymi, takie nikt z wladz nie zachqcal do
podjqcia tego typu dzialari, byla to suwerenna decyzja zwiqzk6w zawodowych inauczycieli.
W kwestii zagadnieh poruszanych przez radnego Jarostawa Chmielewskiego odpowiedzi
udzielE ZastQpcy Prezydenta Pani Magdalena Korpolak-Komoroska oraz pan Jacek



Wojciechowski. Natomiast w sprawie ulotki reklamowej ipromocji miasta Prezydent Miasta
dziqkujqc za to pytanie poinformowal,2e rozpozna szczeg6fowo sprawq iudzieli odpowiedzi,
poniewa2 jest zaskoczony tq sytuacjE.
Zastepca Prezvdenta Miasta Pani Magdalena Korpolak-Komorowska udzielajqc odpowiedzi
na poruszane zagadnienia wyjaSnita m.in., 2e aneksowany termin odbioru Przedszkola

Publicznego nr 30, kt6ry nie byt przedluiany uplyn4 dnia 28 lutego br. W koticu marca

wykonawca zloiyl pismo o przystapieniu do czynnosci odbiorowych, kt6re zostaly przez

Urzqd Miasta podjqte, trwa usuwanie usterek przez wykonawcq, aby obiekt posiadal decyzjq
o uiytkowaniu wystqpiono do Stra2y Po2arnej oraz Inspektora Sanitarnego, przeprowadzono
kontrole, kt6re wypadfy pozytywnie, w bie2qcym tygodniu zostanie skierowane pismo do
nadzoru o wydanie decyzji na uiytkowanie obiektu. Przekazanie obiektu Wydzialowi Edukacji

celem rozpoczqcia funkcjonowania nastapi z dniem l czerwca br. Natomiast w przypadku

boiska wielofun kcyjnego przy SP 2 i Gimnazjum nr 2 zakoiczenie inwestycji przy

sprzyjajqcych warunkach pogodowych planowano na dzieri 15 kwietnia, w chwili obecnej
trwajq drobne prace wykoiczeniowe i przy sprzyjajqcej aurze inwestycja zostanie przekazana

szkole na poczEtku miesiqca maja. W przypadku basenu Delfin postepowanie przetargowe
zostalo zakodczone, termin otwarcia ofert nastqpi w dniu 27 kwietnia br. W dniu dzisiejszym
kierowana jest odpowiedi na zapytania i jeieli nie bqdzie zapytai skutkujqcych zmiana
warunk6w termin pozostanie bez zmian, czyli 27 kwietnia. Termin umowny na uzyskanie
przez wykonawce decyzji o uiytkowaniu obiektu to l sierpnia 2018 roku.
Radnv Krzvsztof Kowalski nawiqzujqc do odpowiedzi Prezydenta Miasta poinformowal, ie
dane podane przez Ministra Edukacji Paniq Annq Zalewskq nie byty danymi og6lnopolskimi,
lecz danymi zamieszczonymi w SIO i podanymi przez Uftqd Miasta Wloclawek na rok
bie2qcy. Pan radny stwierdzil ponadto, ie w bieiqcym roku nikt nie zostal zwolniony w
zwiqzku z wprowadzanq reformq o6wiaty, o czym Swiadczq arkusze organizacyjne
opiniowane przez zwiqzki zawodowe. Natomiast naturalnq sprawA jest rotacja zatrudnienia
w o6wiacie w przypadku nauczycieli, kt6rzy decydujq siq przej6i na emeryturq na warunkach
z roku 2008. A zatem Pan radny zasugerowal, aby nie straszyd nauczycieli utratQ zatrudnienia
w liczbie 140 os6b.
Zastepca Prezvdenta Miasta Pan Jacek Woiciechowski odnoszqc sie do zapytad radnego
Jarosfawa Chmielewskiego wyja5nii,2e w czasie wdra2ania ustawy o utrzymaniu czystodci i

porzqdku w gminach nie bylo mo2liwo6ci zlecania z tzw. wolnej rqki wykonywania zada6
wfasnych gminy polegajqcych na odbiorze i zagospodarowa niu odpad6w komunalnych,
poniewai przedsigbiorstwa gminne z terenu catego kraju zmuszone byly do udzialu w
przetargach, takie na terenie Wloclawka firma,,Saniko" zobowiqzana byla brai udziat w
przetargu. Nowelizacja Ustawy Prawo zam6wieri publicznych umo2liwiia gminom udzielanie
zam6wie6 z tzw. wolnej rqki tak2e w zakresie zagospoda rowan ia odpad6w komunalnych w
zwiqzku z tym trwajE przygotowania w gminach, aby wdra2ai zapisy ustawy izlecad w ww.
trybie uslugi. lstnieje kilka rozwiqza6 tego zagadnienia m.in. miasta stosujE takie
rozwiqzanie,2e powoluj4 odrqbn4 sp6lkg, kt6rej zlecajq w trybie Ustawy Prawo zam6wiei
publicznych ustugi polegajqce na odbiorze odpad6w komunalnych od mieszkaric6w. W chwili
obecnej nie zostala podjqta iadna decyzja w tej sprawie, trwajq prace analityczne,
pozyskiwane sq informacje, odbywajE siq spotkania z innymi samorzqdami, aby miei poglAd,
kt6re z rozwiqzafi byfyby najlepsze dla miasta, chodzi o zminimalizowanie nieuchronnego
wzrostu koszt6wt a co za tym idzie nieuchronnego wzrostu opfat zwiqzanego z pogfqbieniem
selekcji odpad6w, obecnie stosowany jest podziaf na dwie frakcje: odpady suche i morre,



czyli biodegradowalne. RozporzEdzenie Ministra Srodowiska naklada na mieszkaic6w i

wladze miasta obowiqzek pogtqbionej selekcji obejmujqcej piqi frakcji, czyli dodatkowo
bedzie to plastik, metal i papier. W zwiqzku z tym minimalizacja koszt6w ma nastapid
poprzez zlecenie z wolnej rqki w trybie in-house tych czynnoSci podmiotowi wewnetrznemu,
jaki bylby w,,Saniko". Inne miasta regionu r6wniez rozwaiajq podobne rozwiqzanie w tym
zakresie przoduje miasto Tarn6w, kt6re jest najdalej zaawansowane organizacyjnie.

Odnoszqc siq do zagadnienia zwiqzanego z oiwietleniem Pan Wiceprezydent stwierdzil,2e
trudno jest mu komentowai, ii moina byloby poszukai (rodk6w na ten cel i byt moie je
znalei6, poniewa2 bud2et miasta oraz znajdujqce siq tam zadania inwestycyjne takiego
zapisu nie przewidujq.

Ad.3
Wystqpienie Dyrektora Wloclawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej.

Jako pierwszy gtos zabraf prof. Stanislaw Kunikowski Prezes Zarzqdu Wlociawskiego Centrum

Edukacji Ekologicznej we Wfoclawku, kt6ry podziqkowal za zaproszenie na obrady Rady

Miasta i umoiliwienie zaprezentowania przypadajqcej w roku bie2qcym 20 letniej
dziafalnosci Wtocfawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej, kt6re zostafo zalo2one w roku

1997. Profesor Stanislaw Kunikowski podkre6lit, 2e Wloclawskie Centrum Edukacji

Ekologicznej w ciagu 20 lat swojej dzialalnoici cieszyio siq wyjEtkowQ estyma oraz wsparciem

ze strony wladz miasta, za co Pan profesor podziqkowat poszczeg6lnym prezydentom miasta,

radom miasta i radnym miasta Wloclawek. WCEE jest organizacja spolecznq, kt6rej gl6wnym

celem jest szerzenie edukacji proekologicznej, kt6ry jest spelniany przy wsparciu

organizacyjnym ifinansowym ze strony wladz miasta, stAd tei ponad 80% dzialalnoici WCEE

to dzialalno66 na rzecz mieszkaric6w Woclawka oraz regionu kujaw iziemi dobrzyiskiej. Jest

to przede wszystkim dzialalnoSi zwiqzana z szerzeniem kultury ekologicznej w5r6d dzieci i

mlodzie2y oraz wspieranie edukacji proekologicznej w516d wszystkich mieszkafc6w miasta.

Dlatego tei naleiy miei nadziejq,2e dzialalnoii WCEE bqdzie w dalszym ciqgu wspierana
przez wladze miasta oraz radnych miasta Wfoctawek. WCCE, jako organizacja po2ytku

publicznego opiera swojq dziatalnoii na Srodkach pozyskiwanych z projekt6w Narodowego i

Wojew6dzkiego Funduszu ochrony Srodowiska, dlatego budzq obawy ostatnie zmiany w
tych instytucjach, mimo to nale2y miei nadziejq, ie pomimo zmian w dalszym ciqgu bqdq
zauwa2ane takie organizacje spoleczne iich dzialania jak WCEE. Profesor Stanislaw
Kunikowski koriczqc swoj4 wypowiedl ponownie podziqkowal za wsparcie na rzecz

dziala Inoici orga n izacji.

Nastqpnie glos zabrala Pani Maria Palirlska Dyrektor Wlocfawskiego Centrum Edukacji

Ekologicznej we Wloclawku, kt6ra dokonujqc prezentacji multimedialnej poinformowafa
m.in., 2e misjq WCEE jest budowanie spoteczeistwa przyszfo(ci, iwiadomego swych
wybor6w, postaw oraz zachowari proekologicznych. Czfonkowie stowarzyszenia to osoby
prawne, kt6rych z roku na rok.jest coraz wiqcej, stanowia oni bazq do dziata6, a dziqki ich

wsparciu finansowemu i merytorycznemu mo2e byi realizowana misja. Czfonkami

zaloiycielami byli: Wtoclawskie Towarzystwo Naukowe, Liga Ochrony Przyrody - Zarzqd

Okrqgowy we Wloclawku, Stowarzyszenie Gmin Ziemi Dobrzyriskiej, Wojew6dzki Fundusz
Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej we Wtoclawku. Obecnie cztonkami
stowarzyszenia jest 21 os6b prawnych. Centrum to nie tylko czfonkowie stowarzyszenia, ale
r6wnie2 zesp6l realizujqcy, na co dzieri dziatania edukacyjne skierowane do szerokiego grona
odbiorc6w, to trenerzy dysponujqcy szerokq wiedzq, oraz beneficjenci naszych dziaiari, dziqki
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kt6rych zaangaiowaniu iaktywnemu uczestnictwu w naszych projektach mo2emy budowac
spoleczenstwo przyjazne Srodowisku. WCEE realizu.ie zadania edukacji ekologicznej sp6jne ze

StrategiE edukac.ji dla zr6wnowaionego rozwoju Europejskiej Komisji Gospodarczej ONZ,
politykq ekologicznq paristwa, programami ochrony Srodowiska wojew6dztw, powiat6w i

gmin, poprzez: organizowanie iprowadzenie konferencji, szkoleri, seminari6w, warsztat6w,
konkurs6w, plener6w artystyczno - przyrodniczych, organizowanie i prowadzenie zajqt
edukacyjnych iwarsztat6w dla dzieci i mlodzie2y zar6wno stacjonarnych jak iterenowych,
ochronq bior6inorod noici, czynnq ochronq przyrody, zwiaszcza gatunk6w, kt6rym grozi
wyginiqcie, wydawanie material6w edukacyjnych, prowadzenie biblioteki z czytelniE,
.inicjowanie organizacji zielonych szk6f, budowy Scieiek dydaktyczno - przyrodniczych oraz
162nych dzialarl na rzecz spolecznoSci lokalnych. Edukacja ekologiczna realizowana jest
poprzez programy iprojekty, kt6re prowadzone s4 od 1998 roku, niekt6re nieprzerwanie do
dzii. Wir6d nich wymienii nale2y Ecosurvival w rekreacji i turystyce i wydawanie
wloclawskiego przeglqdu ekologicznego Ekowieici. Na realizacjq zadaf edukacyjnych pomoc
finansowa otrzymywana jest z: Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki
Wodnej w Warszawie, Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej
w Toruniu Samorzqd6w: wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego, powiatu wioctawskiego,
Gminy Miasta Wtoclawek i samorzqd6w gminnych, Biura Organizacji Narod6w
Zjednoczonych - UNDP-GEF. Darowizn z firm, skladek czlonkowskich, darowizn oraz z Lo/o

podatku. Wloclawskie Centrum Edukacji Ekologicznej od 20 lat prowadzi edukacjq
ekologicznq dla 16inych grup wiekowych. Zajqcia prowadzq wykwalifikowani trenerzy.
Edukacja ekologiczna prowadzona jest w ramach program6w edukacyjnych
dofinansowanych ze (rodk6w Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki
Wodnej w Toruniu oraz z Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej
w Warszawie, do kt6rych naleiq:
M6WIMY NIE BEZMYSLNYM ZAKUPoM BUDUJEMY SPoTEczENSTWo RECYKLINGU.
gl6wnym celem projektu bylo wyksztatcenie spoleczeistwa konsument6w 3wiadomych
wplywu wlasnych zachowari idokonywanych wybor6w na stan Srodowiska - spoteczefistwa
p ro e kologiczn ego.
AKTYWNI 50+ Z PRZYRODA ZA PAN BRAT- program finansowany ze 6rodk6w Fundacji
ANWIL dla Wfocfawka skierowany byl do os6b, kt6re ukoriczyly 50 rok 2ycia.

INICJATYWA OBYWATELSKA ,,OSIEDLE POLUDNIE PRZYJAZNE OWADOM", Tealizowana w
ramach projektu Regionalnego Centrum Edukacji Ekologicznej ,,Ku zr6wnowa2onej
przyszlo6ci spofeczno5ci lokalnych Mazowsza i Kujaw", kt6ry byl odpowiedziq na problem
rozwoju aktywno6ci obywatelskiej, zwiQkszenie zaangaiowania mieszka6c6w, organizacji
spoiecznych w realizacjq zadai i podnoszenie poziomu Swiadomoici ekologicznej
spoteczenstwa.
ZAZIELENIAMY EKOWTOCTAWEK - program finansowany przez Fundacjq ANWIL dla
Wfoclawka, kt6rego celem byla zmiana 5wiadomoii ekologicznej mieszkadc6w miasta
dotyczqca znaczenia teren6w zielonych w miastach. W ramach projektu przeprowadzono:
szkolenie dla nauczycieli dotyczqce dzikich owad6w zapylajqcych, warsztaty dla
przedszkolak6w, dzieci i mlodzieiy szkolnej, utworzenie na terenie miasta 11 modelowych
ogrod6w przyjaznych owadom, przeprowadzono happening z okazji Dnia Ziemi oraz wydano
wydawnictwo pn.,,Pszczofa Ekolo2ka zaprasza na spacer po 6wiecie owad6w".
ECOSURVIVAL - edukacja ekologiczna w rekreacji i turystyce - program autorski Centrum.

Trzydniowa oferta wakacyjna dla dzieci, mlodzie2y i dorostych prowadzona w formie
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splyw6w kajakowych, wycieczek pieszych irowerowych. Realizowana jest na terenie
Brudzeriskiego Parku Krajobrazowego ijego okolicach, ma na celu propagowanie ochrony
czysto3ci w6d rzeki Skrwy Prawej iWisty oraz biocenoz lqdowych iwodnych wystQpujacych

wzdlu2 ich biegu.
PRZYRODA KUJAW I ZIEMI DOBRZYNSKIEJ - wyktady i prelekcje przyrodnicze dla dzieci i

mlodzieiy zainteresowanych tematykq przyrodniczE. Celem programu jest popularyzowanie

walor6w przyrodniczych, historycznych ikulturowych teren6w Kujaw i Ziemi Dobrzy6skiej
poprzez prelekcje dla dzieci imtodzie2y, wyklady prowadzone przez specjalist6w z zakresu

ochrony przyrody, wystawy zwiazane z imprezami ekologicznymi oraz wycieczki terenowe.

EKOINFORMACJA - biblioteka, czytelnia i pracownia komputerowa. W ramach programu

mie6ci siq gromadzenie i udostqpnianie informacji o tematyce ekologicznej szerokiemu

krqgowi odbiorc6w (dzieci i mtodzie2y szkolnej, student6w, nauczycieli, spolecznoici

Wloclawka i okolic).
ZIELONE SZKOLY w Goreniu Duivm i Sm6lniku - opieka merporyczna nad pracE zielonych

szk6l, pomoc w zakupie Srodk6w dydaktycznych (sprzqt iprzewodniki przyrodnicze).

Rekreacja polqczona z edukacjq przyrod n iczo-le5n a. Na terenie Zielonych Szk6f zajqcia

edukacyjne realizowane sq w oparciu o programy wlasne dajace odbiorcy moiliwoii
szerokiego wyboru.
DUALNA I SELEKTYWNA ZBIoRKA ODPADoW - program autorski prowadzony w formie

warsztat6w, promujqcy dualnq i selektywnq zbi6rkg odpad6w dla nauczycieli, przedstawicieli

samorzqdowych, przedstawiajqcy formy nauczania o odpadach.

ROWER SZANSA DLA ZDROWIA I SRODOWISKA - Scie2ki rowerowe - autorski program wCEE

promujqcy rower, jako alternatywny 6rodek transportu, przyjazny Srodowisku i atrakcyjny w

formach turystyki i rekreacji. W ramach programu WCEE organizuje rajdy rowerowe, wytycza

bezpieczne iciekawe krajoznawczo icieiki rowerowe oraz przygotowuje przewodniki, mapy i

informatory dotyczqce tras znajdujqcych siq w okolicach wioclawka (icieika rowerowa

WCEE- Jezioro Rvbnica).

ROZWdJ I INSTYTUCJONALNE WZMACNIANIE ORGANIZACJI POZARZADOWYCH W

POLSCE zaloieniem projektu bylo wypracowanie takiego modelu organ izacyjnego,

obe.jmujqcego proces autodiagnozy ifazq wprowadzenia zmiany, kt6ry nadawalby siq do

powielania przez inne organizacje pozarzqdowe.

WCEE EKOBAZA - program wspierania organizacji pozarzqdowych (szkolenie i wdro2enie

systemu lSO, zakup ksiqiek do biblioteki, rzutnika multimedialnego, wydlu2enie czasu pracy

biblioteki).
EKO-ANIMATOR w rekreacji i turystyce - warsztaty szkoleniowe - program autorski Centrum

dla przedstawicieli park6w krajobrazowych z terenu Polski. Program polega na integracji i

aktywizacji 6rodowisk lokalnych na rzecz propagowania edukacji ekologicznej poprzez r62ne

formy rekreacji iturystyki dostqpne dla danego terenu.
SIEGNU PO StOt(lCE - program wykorzystywania energii odnawialnej w spolecznoiciach

wiejskich metoda ,,zr6b to sam". Projekt miaf na celu pokazanie jak wtasnymi silami,

od podstaw, przy zminimalizowanych naktadach finansowych mo2na zbudowai kolektor

stoneczny typu wodnego.
ZIELONY PAKIET materiafy dla gimnazjalist6w, koncentruj4ce sig na 16inych aspektach

ochrony Srodowiska oraz zr6wnowa2onego rozwoju, zalecanych do uiytku w gimnazjach

przez Ministra Edukacji Narodowej iSportu.

rz



ECOSURVIVAL DLA NAJMTODSZYCH - warsztaty ksztalcEce trener6w aktywnej edukacji

ekologicznej w oparciu o do6wiadczenia uzyskane przez instruktor6w WCEE w czasie

realizacji programu Ecosurvival.

ODPADY A SROOOWTSxO - warsztaty szkoleniowe dla nauczycieli, spoleczno6ci lokalnej dzieci

i mlodzieiy otaz wvcieczki na skladowisko odpad6w w Machnaczu.

RACJONALNA GOSPODARKA ODPADAMI SZANSA DLA SRODOWISKA- program zapoznaje

uczestnik6w z problematykq zwiqzanq z gospodarkq odpadami realizowanq w
poszczeg6lnych gminach.

wtoctAWEK MrAsro czYSTE PRZYJAZNE MIESZKANCOM ISRODOWISKU - program

promujqcy ekologicznq gospodarke odpadami oraz selektywnE zbi6rkq surowc6w wt6rnych.
EKO - INFO WCEE - dziqki wsparciu NFOS|GW w Warszawie zakupiono materialy promocyjne

oraz dydaktyczne i uzupelniono zbiory biblioteczne.
WCEE KU ZROWNOWAZONEMU ROZWOJOWI obejmowai rozw6j bazy lokalowej siu2qcej

edukacji ekologicznej oraz wsparcie realizowanych program6w edukacyjnych.
ZROBMY TO DLA WISIY - projekt prowadzony w 3 wojew6dztwach, promujEcy walory
przyrod n iczo-krajobrazowe Wisiy. Obejmowal warsztaty dla nauczycieli, warsztaty dla dzieci i

mlodzieiy oraz konferencjq.
REGION PIOCKI, KUJAW I ZIEMI KUTNOWSKIEJ REGIONEM SWIADOMYCH EKOLOGICZNIE-
projekt zrealizowany we wsp6lpracy z Regionalnym Centrum Edukacji Ekologicznej w Plocku.

Celem pro.jektu bylo podniesienie Swiadomo5ci ekologicznej spotecze6stwa dla wdra2ania

zr6wnowaionego rozwoju.
CZI.OWIEK - ENERGIA - SROOOWISXO. ZRoWNOWAZONA PRZYSZIOSC MAZOWSZA, KUJAW I

ZIEMI t6DZKIEJ projekt zrealizowany we wsp6lpracy z Regionalnym Centrum Edukacji

Ekologicznej w Ptocku. Celem projektu byio podniesienie 6wiadomoici ekologicznej
mieszkaric6w wojew6dztw: mazowieckiego, kujawsko-pomorskiego i l6dzkiego nt.
przeciwdziala nia zmianom klimatu, promowania racjonalnego gospodarowania energia.
WISIA NASZA DUMA - uiwiadomienie znaczenia Wisty nie tylko, jako ekosystemu, ale

r6wnie2 ir6dta energii odnawialnej. Przeprowadzono warsztaty dla dzieci, mlodzie2y

i nauczycieli z terenu Wloclawka.
EKOEDU DLA NATURY I ZR6WNOWAZONEGO ROZWOjU - projekt finansowany przez

Fundacjq Yves Rocher, w ramach konkursu ,,Ziemia - Planeta Kobiet". Celem akcji byfa
promocja zdrowego stylu 2ycia, spqdzania czasu wolnego przyjaznego cztowiekowi
iSrodowisku oraz zgodnego z zasadami zr6wnowaionego rozwoju.
RoWNOWAGA EKOLOGICZNA wsl - projekt realizowany na terenie dzialania LGD Aktywni
Razem, w gminach Kowal, Gostynin, Baruchowo itqck. Obejmowaf warsztaty dla dzieci,
miodzieiy idoroslych poruszajqce tematy zdrowia, ochrony Srodowiska, ochrony przyrody i

sztuki ludowej.
LASY DLA ZR6WNOWAZoNEGo RozWoJU - projekt szkoleniowy majqcy na celu wyrobienie
nawyku dbania o stan Srodowiska lokalnego oraz zwiqkszenie (wiadomo6ci ekologicznej
spoleczeistwa.
WYDAWNICTWA (EKOWIESCI - biuletyn WCEE, foldery edukacyjne, regionalne informarory
przyrodnicze oraz materiaiy konferencyjne, foldery, ulotki, opracowania, mapa).
Z dzialalno6ciq wydawniczq WCEE zwiazane jest od poczatku swo.jej dziatalnoici. Od 1998 r.

Centrum wydaje kwartalnik - Wtoclawski Przeglqd Ekologiczny EKOWIESCI, w kt6rym
zamieszczane sq wiadomo6ci przyrod n iczo-ekologiczn e z naszego regionu. Czasopismo
ukazuje siq w nakladzie 1000 egzemplarzy. Zawiera ono wiele cennych ekologicznie,
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przyrodniczo i sozologicznie informacji o naszym regionie, stanowi forum dyskusyjne dla

czytelnik6w. ,,Ekowieici" sq jedynym czasopismem ekologicznym w naszym regionie.
Dyrektor Wtoctawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej Pani Maria Pali6ska przekazala

radnym Rady Miasta Wtoclawek informator z okazji 20 lecia dzialalnoici organizacji oraz

bieiqce egzemplarze wydawane Eo przez WCEE od roku 1998 czasopisma Wfocfawskiego
Przeglqdu Ekologicznego Eko-Wie5ci.
W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Dariusz Jaworski zloiyt na rqce Pani Marii Pali6skiej Dyrektora WCEE podziqkowania i

odczytat list gratulacyjny skierowany od nauczycieli oraz uczni6w SP nr.14, w kt6rym
wskazano, i2 SP nr 14 od wielu lat wsp6lpracuje z WCEE we Wloclawku, zar6wno klasy

mlodsze jak i starsze korzystajq z bardzo bogatej ofert edukacyjnej. Program obejmuje
zabawy ekologiczne, zajqcia w plenerze, wyklady, prelekcje, zajqcia laboratoryjne, wyjazdy
na zielone szkoly. Pracownicy WCEE sq r6wniei otwarci na propozycje tematyczne ze strony
nauczycieli. Eardzo ciekawq formq zajqi sa warsztaty Swiqteczne z okazji Wielkanocy, Bo2ego

Narodzenia, Dnia Mamy iTaty czy Dnia Babci i Dziadka. Dzieci uwielbiajq tego typu zajecia,
poniewai zabierajq do domu to, co same stworzyly. Uczniowie 5P 14 ka2dego roku biorq
udzial w konkursach, otrzymuja dyplomy i nagrody. Zajqcia prowadzone s4 profesjonalnie i z

ogromnym zaangaiowaniem. Dziqki takiej formie zajqi uczniowie uczq siq wfaSciwego

kontaktu z przyrodq w zaleinoici miqdzy niq a czlowiekiem, poznajQ kulturQ itradycje
naszego regionu, sq jeszcze bardziej wra2liwi na piqkno otaczajqcego nas Swiata i bogatsi o

do(wiadczenia. Nauczyciele SP L4 bardzo serdecznie dzigkuja Dyrektorowi WCEE Pani Marii
Paliriskiej oraz wszystkim pracownikom za otwartoii, iyczliwo(i, pomystowo6i i peien
profesjonalizm. Pan radny iyczqc dalszych sukces6w przekazal Pani Dyrektor list
gratu lacyjnV.
Radnv Jaroslaw Huoalo takie zlozyi podziqkowania dla Pani Marii Palifiskiej Dyrektora WCEE

za udzial i wklad w organizacjq ferii zimowych oraz wakacji letnich poprzez nieodplatne
organizowanie zajqi dla dzieci i mlodziezy wspomagajac tym samym samorzqd w
uatrakcyjnianiu oferty wypoczynku wir6d dzieci, kt6re nie majE mo2liwoSci wyjazdu w czasie
przerw od nauki w szkole jednoczeSnie edukujec. Od lat zawsze mo2na liczyi na tego typu
zajqcia organizowane w CEE iza to nale2q siq wielkie podziqkowania.
Radna Ewa Szczepaiska w imieniu nauczycieli ZS nr 3 we Wioclawku r6wnie2 dolqczyla siq

do podziqkowari, kt6rzy licznie korzystajq z oferty CEE isq niezmiernie zadowoleni z

prowadzonych zajgi oraz bogatej oferty edukacyjnej.
Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski w imieniu cafej Rady Miasta
zloiyl r6wniei podziqkowania dla Prezesa WCEE oraz Dyrektora WCEE, wyrazil jednoczeinie
nadzie.jq, 2e w kolejnych latach dziaialno5i ta bqdzie kontynuowana.

Ad.4
Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku
pracy za 2016 rok.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Anna Jackowska Zastqpca Dyrektora
Powiatowego Urzqdu Pracy we Wfoclawku, kt6ra przedstawifa realizacjq programu promocji
zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy w roku ubieglym wskazujqc na dzialania
zmierzajace do niwelowania negatywnego zjawiska, jakim jest bezrobocie, kt6re jest
zjawiskiem zloionym. Na dziafania zwiqzane z realizacjq ww. Programu przeznaczonych
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zostalo ok. 38 mln. zl., a w dziaianiach z zakresu r6inych plaszczyzn udzial wziqfo ponad 5,5

ty(. os6b zarejestrowanych w PUP. Podejmowane dziafania mieSciiy siq w kilku obszarach a

mianowicie w obszarze zwiazanym z szeroko pojQtq edukacjE, jest to bardzo wainy obszar ze

wzgledu na fakt, 2e 4O% osob za rejestrowanych, jako osoby bezrobotne stanowia osoby bez

kwalifikacji zawodowych, du2q grupq os6b stanowiq osoby, kt6re posiadajq nieaktualne

kwalifikacje lub nieod powiadajqce potrzebom pracodawc6w, a zatem niedostosowanie

strukturalne stanowi du2y problem na rynku pracy. W obszarze edukacyjnym podjqto

dziatania takie jak realizacja form przygotowania zawodowego doroslych, szkolenia

indywidualne i grupowe, finansowanie studi6w podyplomowych, stypendia z tytutu
kontynuowania nauki jak r6wniei szerokie poradnictwo zawodowe przy wsp6tpracy z innymi
instytucjami. Poradnictwo zawodowe odbywato siq w formie grupowej jak i indywidualnej
we wsp6lpracy z podmiotami zewnQtrznymi. Kolejnym realizowanym obszarem byl obszar

zwiqzany z promocjA przedsiqbiorczo(ci i promocjE inwestycji. W roku ubieglym dziqki

dotacjq z PUP powstaio 313 podmiot6w, kt6re pozyskaly Srodki na zaioienie wtasnej firmy.
W zakresie promocji przedsiqbiorczo6ci PUP kierowat do lokalnych pracodawc6w informacje
o moiliwoiciach korzystania z 162nych form wsparcia, odbylo siq ok. 500 wizyt
indywidualnych u pracodawc6w, wsp6ipracowano z instytucjami takimi jak Centrum

Edukacji i Pracy Mlodzie2y, OHP, Centrum Informacji i Planowania Kariery Zawodowej,
Agencji Zatrudnienia oraz organizacjami pozarzqdowymi. Kolejny obszar zwiqzany byf ze

wsparciem spofecznym izawodowym os6b bezrobotnych, w tej sprawie wspofpracowano z

MOPR we Wtociawku, kt6ry zaangazowal siq w realizacjq programu Aktywizacja i integracja.

PUP realizowat takie ponad 20 162nego rodzaju form wsparcia skierowanych do
pracodawc6w zwiqzanych np. z finansowaniem nowych miejsc pracy czy refundacjA
wynagrodzenia i sktadek na ubezpieczenie spoleczne czy tei nagr6d dla r62nych grup

docelowych. tqcznie w subsydiowanych ofertach zatrudnienia pracq znalazto ponad 3 tysiqce
os6b.

Ooinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala
Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie

Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie otwiera dyskusje nad

ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Olqa Krut-Horonziak stwierdzila, ie we Wlociawku (rodki finansowe przeznaczone na

dziafania, kt6re zminimalizowalyby stopQ bezrobocia w mieScie sq dostqpne, lecz nie cieszq
siq du2ym zainteresowan iem zar6wno ze strony os6b bezrobotnych jak i przedsiqbiorc6w.

Dla przykiadu Pani radna wskazala dane pochodzqce z programu dotyczqcego aktywizacji
os6b bezrobotnych po 50 roku 2ycia, kt6ry jest bardzo wainym zagadnieniem, natomiast
liczba um6w zawartych w ramach tego programu to jedynie 3 umowy, co moie Swiadczyi o

braku zainteresowania tego typu programem. Z przedstawionych material6w wynika, ie w
okresie sprawozdawczym najwiqkszq iloii stanowisk pracy w liczbie 15 os6b utworzyly
zakiady wytw6rcze ,,Cheko" - 8 os6b, Stowarzyszenie Sportu i Rekreacji Ziemi Kujawsko-
Pomorskiej ,,Forma" - 4 osoby oraz Zakfad Usfugowo-Produkcujny,,Eko-Dr6g" we Wloctawku



- 4 osoby, z tego te2 dokumentu wynika, ie na wyposaienie lub doposaienie stanowisk
pracy wydatkowano tqcznie kwotQ 4.430.000 zl. na kt6rq sktadajq siq 6rodki z RPO, (rodki z

rezerwy Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Spolecznej oraz Srodki z Funduszu Pracy. W okresie

sprawozdawczym byly r6wniei monitorowane wszystkie umowy zawarte w latach 2014-

2015 a na uwolnione stanowiska pracy uzupelniajqco skierowano jedynie 188 os6b. Pani

radna zwr6cita takze uwage na bardzo niewielki stopieri wykorzystania po2yczki na

utworzenie stanowiska pracy oraz jego wyposaienie pomimo bardzo korzystnych warunk6w
pozyskania takiej poiyczki gdy2 jak wynika ze Sprawozdania w roku 2016 2aden pracodawca

nie zwr6cil siq do PUP o jej udzielenie. Podobnie sytuacja przedstawiaia siq w przypadku

pozyskania grantu na utworzenie stanowiska pracy w formie telepracy, a w tym przypadku

moina bylo pozyskai pomoc bezzwrotnE, kt6ra wynosita 6 - krotnoii minimalnego
wynagrodzenia za pracq, pomoc dedykowana byla dla okre(lonej kategorii os6b wskazanych

przez ustawodawce. Na pracodawcy ciaiylby obowiEzek utrzymania bezrobotnego przez

okres 12 miesiqcy w pelnym wymiarze czasu pracy lub 18 miesiqcy w jego polowie. Pomimo
posiadanych Srodk6w finansowych na ten cel w ramach bud2etu z Funduszu Pracy iaden
pracodawca nie ubiegal siq o takE formq wsparcia. Jest to niezwykle zastanawiajqce i

negatywne zjawisko. Kolejnq negatywne kwestia, na kt6rq wskazala Pani radna jest tzw.

sukces sp6ldzielni socjalnych,2adna z istniejqcych sp6ldzielni socjalnych nie zloiyla wniosku

o refundacjq, a wszystkie one na lokalnym rynku pracy we Wfoclawku znajdujq siq w stanie
likwidacji, jest to kolejny przyklad na to, ie nie mo2na siq uporai z tym problemem pomimo,

duiych (rodk6w przeznaczonych na ten cel, kt6re sq n iewykorzystan e. Do fiaska sp6ldzielni
socjalnych przyczynif siq bezspornie brak tzw. opieki mentora - osoby, kt6ra by wspomogla
w pokonywaniu zawiloici przepis6w prawnych. Takq formq dzialalno6ci zainteresowany byl
najbardziej Oirodek Centrum Edukacji i Kultury ,,Zenit" we Wloclawku, kt6ry prowadzit i

wspieral tworzenie tych podmiot6w, lecz polegalo to gt6wnie na podpisaniu umowy i

rozliczeniu umowy. We Wtoclawku sp6ldzielnie socjalne nie otrzymaty dostatecznego
wsparcia stqd taka ich kondycja natomiast na terenie kraju funkcjonuja i rozwijajA sie z

dobrym rezultatem a nawet odnotowuje siq ich przyrost. Pani radna zwr6cita uwagq na

powtarzajQcy siq od lat problem niskich kwalifikacji, braku do6wiadczenia zawodowego,
braku uprawniei zawodowych, moiliwoici dojazdu do pracy (rodkami komunikacji
publicznej, odleglosi zamieszkania kandydat6w od miejsca potencjalnego zatrudnienia czy

tei wielozawodowoii. Je2eli problemy te zostana zestawione z o6rodkami edukacji
zawodowe.j czy szkotami to widai wyrainie,2e sE to dysproporcje, kt6rych nie da siq niczym
wytlumaczyi. Miasto jest nasycone r6inego rodzaju szkolami o profilu zawodowym
natomiast mlodzi ludzie nie posiadajq dostatecznych kwalifikacji natomiast przedsiqbiorcy

nie korzystajq z mo2liwoici inie s4 zainteresowani do przyjmowania os6b na sta2e

zawodowe. Przepis wprowadzajqcy doradcq klienta istnieje ifunkcjonuje, lecz czy nale2y siq

zastanowii czy w pelni spetnia swojq rolq w zakresie poradnictwa zawodowego. Kolejnq

kwestiq, na kt6rq zwr6cifa uwagq Pani radna stanowity 6rodki na refundaclq zatrudnienia do

30 roku iycia, kt6re zostaty zabezpieczone nie tylko na ten rok, ale tak2e i na przyszly w
wysokogci ponad 8, 5 mln. zl. Dlatego Pani radna zachqcaia do zapoznania siq z wszystkimi
ofertami, kt6re posiada PUP dedykujqc takie tq sprawe Prezydentowi Miasta, poniewa2 nie
moina podsumowywai oraz przyjmowai do akceptacji stanu wiedzy, kt6ry jest
nienaruszalny i pomimo, ii znajdujemy siq w Srodku Polski to mamy sytuacjQ wschodniej
Sciany, je6li chodzi o stopq bezrobocia, kt6ra dotyka miasto Wloclawek, w kt6rym czas siq
zatrzymaf i brak jest wwfumaczenia tej sytuacji tym bardziej, 2e istnieje wiele program6w i sq
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du2e 6rodki finansowe przeznaczone do zagospoda rowan ia r6inych formach wsparcia,
refundacji, doposa2enia miejsc pracy, sq fundusze celowane w poszczeg6lne (rodowiska -
niestety w tym zakresie panuje calkowita stagnacja i jest to sytuacja alarmujqca, kt6ra jest
corocznie powtarzana i mo2na pokusii siq o prognozQ,2e w roku nastqpnym takZe nie
ulegnie poprawie.
Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski stwierdzil, ie nie jest wylqcznq
winq PUP brak efekt6w na rynku pracy w mieicie, poniewa2 instytucja ta realizuje okre6lone
zadania w oparciu o ustalony bud2et istara siQ z nich naleiycie wywiqzywad. Natomiast
zdaniem Pana radnego moina zaobserwowai we Wloclawku pewne patologiczne
zachowania w sferze rynku pracy, wielu pracodawc6w pracuje uczciwie, zatrudnia
pracownik6w na umowQ o prace ptacqc przy tym wszystkie nale2ne daniny natomiast
wystqpujq takie zjawiska, 2e pracownicy zatrudniani sq bezumownie, nielegalnie ,,na czarno".
Na podkreSlenie zasluguje fakt, 2e przyczyniajq siq do takiej sytuacji nierzetelni pracodawcy,
kt6rzy zatrudniaja w ten spos6b pracownik6w isq konkurencyjni w stosunku do
pracodawc6w zatrudniajqcych pracownik6w w spos6b legalny. Z pewnoSciq Rada Miasta nie
jest w stanie tego problemu rozwiqzai, ale sq w tej kwestii plany rzqdowe Ministerstwa
Pracy i Rodziny, aby PUP bardziej kreowaly tworzenie miejsc pracy i bylo to oplacalne dla
pracodawc6w. Pan radny zwr6cif uwagq na nieobecnoii Prezydenta Miasta, kt6ry w
kampanii wyborczej obiecywal utworzenie 300 miejsc pracy rocznie, miasto natomiast
boryka siq z wysokim bezrobociem, kt6re utrzymuje siq na poziomie 16% pomimo dobrych
rozwiqzah w kraju Prawa i Sprawiedliwo(ci zwyiki koniunktury. Dlatego tei Pan radny
obawia siq, ie przy tak malej aktywno(ci ze strony Prezydenta Miasta przy przyszlorocznej
debacie na temat sprawozdania przedkladanego przez PUP wskainiki mogq okazai siq
jeszcze bardziej niekorzystne w stosunku np. do powiatu, kt6ry otwiera strefe gospodarczQ i

odnotowuje dynamiczny rozw6j. Dlatego te2 Pan radny zaapelowal do nieobecnego
Prezydenta Miasta, aby zaczql realizowai swoje obietnice wyborcze.
Pani Anna Jackowska Zastepca Dvrektora PUP odnoszqc siq do wypowiedzi Pani radnej Olgi

Krut-Horonziak wyja5niia, ie z obserwacji PUP wynika, i2 istnieje du2e zainteresowanie ze

strony pracodawc6w formami zatrudnienia, jakimi sq np. sta2e, refundacja zatrudnienia os6b
do 30 roku iycia. W chwili obecnej zakoriczono przyjmowanie wniosk6w w ramach tej
refundacji gdyi byio du2o za interesowa nych pracodawc6w wla5nie wspomnianq formq
zatrudnienia. Natomiast jak wyjaSniia Pani Wicedyrektor trudno siq dziwii, 2e pracodawcy
nie sq zainteresowani po2yczkami na utworzenie stanowiska pracy skoro alternatywnie PUP

proponuje pracodawcom irodki finansowe w takiej samej wysoko6ci bez obowiqzku ich

zwrotu przy stworzeniu miejsca pracy. W Sprawozdaniu wskazano,2e w roku ubiegtym
podpisanych zostalo 165 um6w na utworzenie 194 stanowisk pracy. Opr6cz wskazanych
przez Panie radnq firm, z kt6rymi podpisano umowy o stworzeniu najwiqkszej liczby
stanowisk pracy byio r6wnie2 ponad 160 pracodawc6w, kt6rzy tworzyli stanowiska pracy dla
1 lub 2 os6b, co daje w sumie 194 nowe stanowiska pracy. Nie mo2na zaliczyi takie braku
zainteresowan iem grantami, jako poraiki miasta, poniewai zmiany w Ustawie w roku 2014,
kt6re spowodowafy, 2e ta forma zostala wtqczona do katalogu ofert okazaly siq chybione,
poniewai na przestrzeni 2 lat w skali calego kraju bylo jedynie 15 os6b, kt6re podjqly pracq
w ramach grantu gdy2 jest to trudna forma itrudno jest pozyskad osobQ, kt6ra spetnialby
warunki ustawowe, obecnie trwajq prace w Ministerstwie nad likwidacjq tej formy, poniewa2
jest to martwa forma, kt6ra nie wzbudza zainteresowania takie w naszym miedcie.
Natomiast w przypadku sp6tdzielni socjalnych, kt6re sq wyrazem ekonomii spolecznej



stanowiq pewnego rodzaju pora2kQ na terenie miasta, naleiy miei nadzieje na poprawq
sytuacji. Obecnie Wyzsza Szkola Gospodarki z Bydgoszczy wraz z Polskim Towarzystwem
Ekonomicznym realizuje na terenie miasta projekt celem, kt6rego jest powstanie 5 nowycn
sp6idzielni socjalnych ikt6ry zaklada takie pomoc w zakresie doradztwa prawnego i innych
Swiadczei pomocowych w trakcie roku prowadzenia sp6ldzielni, na kt6rych wcze6niejszy
brak zwr6cila uwagq Pani radna to naleiy miei nadziejq, ie sp6ldzielnie, kt6re powstanq
bqdq na trwale zakorzenione na naszym terenie. Natomiast odnoszqc siq do braku
kwalifikacji os6b bezrobotnych Pani Wicedyrektor wyja6nila, 2e jest to problem wystepujqcy
na terenie calego kraju, niemniej jednak pracodawcy sE zainteresowani sta2ami, obecnie
obserwuje siq zjawisko braku rekrutacji os6b w zaspokajaniu potrzeb pracodawc6w. W
przypadku os6b powy2ej 50 roku iycia w ramach programu z rezerwy ministerialnej
podpisano 3 umowy jest to jednak tylko niewielka czq5i dzialari, jakie sq podejmowane na
rzecz tej grupy os6b. Ponad 1000 os6b bralo udzial w r62nego rodzaju formach aktywizacji
zawodowej nieprzyporzqd kowanych do programu 50+ i nie moina m6wii, 2e sq one
wykluczane, je5li nie sq przyporzqd kowane do tego programu. Na podkreSlenie zasluguje
fakt,2e Biuro Obslugi Inwestora Urzqdu Miasta organizuje spotkania, na kt6rych w ramach
kampanii informacyjnej PUP zacheca pracodawc6w do wsp6lpracy, spotkania cieszq siq
duiym zainteresowa n iem, zapraszani sq na tego rodzaju konferencje 162ne podmioty.
Radnv Stanislaw Krzemieniewski w swojej wypowiedzi zwr6cil uwagq na fakt, 2e od kilku lat
we Wtoctawku nie odnotowano skutecznych dziatad zmierzajqcych do ograniczenia stopy
bezrobocia wSr6d mieszkaric6w miasta. Aby skutecznie walczyi z tym zjawiskiem
niezbqdnym jest powstanie na terenie miasta zakiadu pracy, kt6ry zatrudnilby, co najmniej
500 os6b brak takiego rozwiqzania powoduje, ie wszelkie podejmowane dziatania sq maio
skuteczne i przynoszq niewielkie rezultaty.
Radna olga Krut-Horonziak stwierdzila, 2e przedlo2ony material realnie odzwierciedla
sytuacjQ na rynku pracy we Wioclawku. W sprawozdaniu wielokrotnie powtarzane sE te
same sytuacje i zapisy natomiast realia zwiezane z zatrudnieniem os6b i utrzymaniem
stanowiska pracy sE zupelnie inne. Nie jest to sprawa braku aktywnoici czy tei braku
Srodk6w finansowych PUP, zdaniem Pani radnej przyczyn tego zjawiska nale2y szukai gdzie
indziej, brak jest aktywnego wspierania PUp, kt6ry proponuje aktywno6i spotykajac siQ z

brakiem za interesowan ia. Pani radna odniosla sig tei do formy wsparcia, jakq sq bony na
zatrudnienie, ta forma wsparcia doczekata siq jedynie 11 wniosk6w.
Radnv Piotr Czarnecki odni6sl siq do informacji na temat aktywizacji zawodowej os6b po 50
roku iycia i stwierdzil, 2e duia liczba os6b w tym przedziale wiekowym, wziqfa udzial w
kursach czy tei szkoleniach tylko, dlatego,2e wiqzaio sie to z otrzymaniem pewnych kwot
finansowych kierowanych pUp za udzial w takiej formie wsparcia. Natomiast wiele os6b po
ukoticzeniu kurs6w nie znalazlo zatrudnienia wta6nie ze wzglqdu na wiek, poniewa2
pracodawcy nie chcq zatrudniai os6b z tego przedzialu wiekowego pomimo ich kwalifikacji.
Dlatego zdaniem Pana radnego nie jest to odpowiednia forma, kt6ra przynosi wymierne
efekty w postaci konkretnego zatrudnienia os6b bezrobotnych.

Po wyczerpaniu zgloszeri do udzialu w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta poddai pod
glosowanie przyjqcie sprawozdania z realizacji programu promocji zatrudnienia iaktywizacji
lokalnego rynku pracy za 2016 ror.
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W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za przvieciem ww.
Sprawozdania opowiedzialo sie 17 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 3 glosach

wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie w rezultacie
dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla Sprawozdanie z realizacji programu promocji
zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy za 2016 rok.

Sprawozdanie stanowi zaiacznik do protokolu.

Ad. s
Projekt uchwaiy w sprawie rozpatrzenia skargi Pani A.C.K. na dzialalnoS6 Prezydenta

Miasta Wloclawek.

Przedmiotowe zagadnienie przedstawita Radzie Miasta radna Mariola Gawlowska,
Wiceprzewod n iczqca Komisji Edukacji, kt6ra poinformowala, ie w oparciu o $ 86 ust. 1 pkt 3

Statutu Miasta Wloclawek, Komisja Edukacji Rady Miasta Wloclawek podczas obrad w dniu 4
kwietnia 2017 r. dokonafa analizy skargi zfo2onej przez PaniQ A.C.K. na dzialalno5t
Prezydenta w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk6f i plac6wek
niepublicznych, plac6wek iszk6f niepublicznych o uprawnieniach szk6l publicznych z bud2etu
miasta Wloclawek oraz trybu i zakresu kontroli prawidlowo(ci pobrania i wykorzystania
dotacji, o czym m6wi podjqta przez RadQ Miasta Wloclawek Uchwala Nr XIV/112/2015 z dnia
29 grudnia 2015 r. Pani A.C.K. zarzuca w swojej skardze naruszenie praworzqdno(ci i Je.i

interes6w, powotujqc siq na $ 3 ust. 2 oraz g 5 ust.2 wspomnianej uchwaly. W wyniku
przeprowadzonego postQpowania wyjaSniajqcego w przedmiotowej sprawie, Komisja

Edukacji po zapoznaniu siQ z wszelkimi danymi zawartymi w przedio2onych materialach nie
znalazla uzasadnienia, aby poprzed racjq strony skariAcej i uznala skargq, jako bezzasadnq z

przvczyn okre3lonych w szczeg6towym iobszernym uzasadnieniu do uchwaly.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowafa
Komisja Edukacji. OpiniQ w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Wiceprzewod niczqca
Komisii radna Mariola Gawlowska.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal,2e otwiera dyskusje nad
ww. zagadnieniem. Ponadto wyjaSnil, ie na dzisiejsze obrady sesyjne zaproszona zostala
r6wniei strona skariaca.

Wobec braku zgloszei do udziaiu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof
Kukucki poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi
Pani A.C.K. na dzialalnoii Prezydenta Miasta Wfoclawek.
W wvniku glosowania przeorowadzonego z udzialem 18 radnvch za podieciem ww. uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvjlnie. glos6w przeciwnych oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzono.
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W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostala
podjQta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokoiu.

Ad.6
Projekt uchwaty w sprawie zajqcia stanowiska dotyczqcego obrony polskiej samorzqdnoSci

wraz z autopoprawkq.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki zaproponowal, aby Rada Miasta
Wtociawek podjqla stanowisko dotyczace obrony polskiej samorzqdnoSci. W materialach
sesyjnych przekazano radnym projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie. Podczas obrad
Komisji Gl6wnej - Konwentu Rady Miasta w dniu 20 kwietnia br., przeglosowano wniosek o
dodanie do uzasadnienia jednego akapitu. Caly projekt uchwaly wraz z przeglosowanym
wnioskiem uzyskaf wiqkszosciq trzech gtos6w, przy jednym glosie przeciwnym pozytywnE

opiniq. Przewodniczqcy Rady Miasta, jako wnioskodawca uwzglqdnit w stanowisku
zaproponowana zmianq. Tekst stanowiska wraz z autopoprawkq przekazany zostai radnym
Radv Miasta.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, i2 otwiera dyskusjq w przedmiocie ww.
zagadnienia.

W dvskusii udziat wzieli:
Radnv Jarosiaw Chmielewski zabieraiqc glos w imieniu Klubu radnych PIS stwierdzii, 2e Rada

Miasta nie powinna podejmowai powyiszego stanowiska, poniewa2 jest to wystapienie o
charakterze politycznym, natomiast rolq samorzqdu jest rozwiQzywanie konkretnych
problem6w, kt6rych nie brakuje. Na wstepie zaprezentowa nego stanowiska widnieje zapis, i2

Rada Miasta wyra2a stanowczy sprzeciw wobec dziala6 zmierzajacych do ograniczenia
samodzielnoici jednostek samorzqdu terytorialnego. W zwiqzku z powyiszym Pan radny
zwr6cil siq do wnioskodawcy projektu uchwaly o wyja(nienie, na czym polega wskazane
ograniczenie samodzielnoici jednostek samorzEdu ter$orialnego. Czy istnieje projekt
ustawy sejmowej, w kt6rej przewiduje siq ograniczenie samodzielno6ci jednostek samorzQdu
terytorialnego, Pan radny nie spotkal siq z takq ustawa, kt6ra bylaby procedowana przez

Rzqd czy tei Parlament RP. W stanowisku widnieje zapis, ie samorzqd wsp6ldecyduje o tak
wa2nych kwestiach dla lokalnej spolecznoici jak ochrona zdrowia i Srodowiska,
wykorzystanie funduszy unijnych, rozw6j infrastruktury czy bazy sportowej iturystycznej. W
zwiqzku z tym Pan radny poprosif o wskazanie ustawy m6wiEcej o tym, 2e samorzqd nie
moie lub nie bqdzie m6gf decydowai o ww. sprawach, nic takiego nie istnieje. W
uzasadnieniu uchwaly wnioskodawca powoluje sie na art. 60 Konstvtucji RP, uprzednio na
art. 2, kt6ry zostal pominiety w autopoprawce. Komentujqc zapis m6wiqcy o tym, ie
Obywatele polscy korzystajqcy z pefni praw publicznych majq prawo dostQpu do sfu2by
publicznej na jednakowych zasadach - Pan radny stwierdzil, 2e nie znajduje w 2adnej ustawie
obecnie obowiqzujqcej lub procedowanej przez Parlament zapisu ograniczajqcego wskazane
prawa. Naleiy pamiqtai o tym, 2e posiadanie biernego czy te2 czynnego prawa wyborczego
jest zapisane w poszczeg6lnych ustawach, ustawodawca za5 ma prawo do sposobu
uchwalania tych zagadnie6. Projektu ustaw czy uchwal zgodnie z polskim prawem podlegajq
konsultacjom spolecznym ireferendom lokalnym iprawa te nie mogE byi naruszane. pan
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radny przypomnial referendum ws. odwolania 6wczesnego Prezydenta Miasta Pana
Andrzeja Paluckiego, w6wczas to wlainie SLD nawolywat, aby nie traktowai powainie tego
referendum, poniewa2 od rozstrzygania tego typu spraw sE wybory samorzadowe.
Natomiast w chwili obecnej ugrupowanie wyraia obawy o kwestie zwiazane z referendami
lokalnymi czy konsultacjami spolecznymi. Pan radny zarzucil brak konsekwencji i

przypomniat o kilku kwestiach: gdyby samorzqd miasta Wiociawek czy tei inne samorzqdy
podchodzily powa2nie do wykonywania swoich obowiqzk6w to biorEc pod uwage 115 czy jak
m6wiq inne statystyki 531 afer Platformy Obywatelskiej i PSL powinno siq na kaidej sesji
Rady Miasta podejmowad stanowisko o famaniu praworzqdno6ci przez ostatnie 8lat. Pan
radny przypomniat o aferze ta6mowej, hazardowej, wyciqgowej, stadionowej,
autostradowej, stoczniowej, Amber-Gold, Elewaru, a takie o aferze zwiEzanej z

informatyzacje MSW, budowq Gazoportu, budowq elektrowni. Ponadto wspomniat o
grabie2y Polakom polowy oszczqdnoSci emerytalnych, wydtuzenie obowiqzku pracy,
drastyczny wzrost zadtuienia kraju, rozrost biurokracji, podniesienie podatku vat czy
podwy2szenie o 1/3 wysokoici skladki rentowej, poniesienie akcyzy na paliwo, likwidacja ulgi
podatkowej, zmniejszenie o 1/3 zasilku pogrzebowego i wiele, wiele innych. Pan radny
apelowal o zdjqcie z porzqdku obrad ww. projektu uchwaty, dlatego obecnie ma pelne prawo
do wypowiedzi na temat przedloionej propozycji i wskazania, w co chce sie zamienii
samorzqd. Pan radny wspomnial te2 rzady SLD przywolujqc aferq Rywina, gruntowa, Orlenu.
W zwiEzku z tym Pan radny zwr6cil siq do radnych o zajmowanie siq sprawami dotyczqcymi
funkcjonowaniem miasta i samorzqdu oraz zaprzestania wydumanych przypuszczei i

domysl6w. Pan radny zwr6cil uwagq, 2e w uchwale zabiega siq o r6wne traktowanie
obywateli, natomiast z wypowiedzi koalicji rzqdzqcej wynika, ie na ul. Celulozowej gdzie
maja powstaf nowe mieszkania bqdq zamieszkiwad jedynie wybraricy, a zatem Pan radny
zapytaf o to gdzie jest wrailiwoii lewicowa radnych na problemy mieszka6c6w.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki odnoszqc siq do wypowiedzi
przedm6wcy wyja6nif, ie przy ul. Celulozowej w mieszkaniach, kt6re nale2y miei nadziejq
powstanq jeszcze w trakcie obecnej kadencji majQ zamieszkiwai mieszkaricy Wtoctawka, dla
nich pracujq radni i Rada Miasta. Pan Przewodniczqcy stwierdzit, 2e pominie w swej
wypowiedzi wqtki polityczne, poniewa2 o obecnej sytuacji politycznej mo2na by r6wnie2
m6wif wiele, lecz czemu to ma slu2yi. Je2eli Przewodniczqcy Klubu radnych PtS pyta, na
czym polegajq ograniczenia samorzqdnodci, to dla przykladu Pan Przewodniczqcy Rady
Miasta wskazal WFOS|GW, instytucje, kt6re sprawdzity siq w dlugoletniej dzialalnoSci zostajq
odebrane samorzqdom i przekazane administracji publicznej i to jest przyktad ograniczenia
samorzqd6w, styszy siq te2 o pomy6le przeniesienia PUP do administracji pafstwowej.
Odnoszqc siq do referendum Pan Przewodniczqcy przypomnial, 2e referendum we
Wloclawku odbylo siq natomiast referendum w Warszawie nie odbqdzie siq, poniewai nie
pozwolif na to Wojewoda Mazowiecki, kt6ry nie uszanowal decyzji samorzqdowc6w, kt6rzy
chcieli, aby mieszkaricy Warszawy wypowiedzieli siq na temat pomystu Posla Sasina
dotvczEcego metropolii warszawskiej. Stqd m.in. wyplywa zaniepokojenie, przedlo2one
stanowisko nie jest napastliwe, nie wykracza poza kompetencje Rady Miasta i nie jest
pierwszym podejmowanym przez Radq Miasta, kt6re w poprzedniej kadencji byiy
podejmowane i kierowane do Marszalka czy tei Posl6w RP. Sytuacja, w kt6rej samorzqd
zabiera gtos w sprawach wa2nych dla mieszkaric6w Swiadczy dobrze o samorzqdzie, a
zaniepokojenie wynika m.in. z pewnego chaosu informacyjnego, informacji wypowiadanych
przez wplywowych posl6w, z dobowej praktyki legislacyjnej, kiedy w ciqgu doby ustawa jest
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przyjmowana i podpisywana. A zatem prezentowane zaniepokojenie jest uzasadnione,
podziela je tak2e Wicepremier obecnego Rzadu Pan Jarostaw Gowin m6wit o tym, ie
ingerencja w bierne prawo wyborcze jest zbyt daleko idqca, ograniczenie biernego prawa
wyborczego jest wskazane enumeratywnie w Konstytucji i wprowadzenie biernego prawa
wyborczego wiaze siQ ze zmianq Konstytucji, a zatem nie jest to wydumany poglqd Rady
Miasta Wloclawek. PrzewodniczEcy Rady Miasta zaapelowat o przyjqcie bez obaw ww.
stanowiska, kt6re pokazuje, 2e samorzqdowcy sa zaniepokojeni inie pozostajq biernt,
zachqcajqc jednoczeinie czlonk6w Klubu radnych PlS, o poparcie tej inicjatywy.
Radna Ewa Szczepaiska stwierdzila, 2e Pan radny Jaroslaw Chmielewski zwr6cii siq o
n ieupof ityczn ian ie stanowiska natomiast w swojej wypowiedzi przytacza nieprawidlowoici
poprzedniej koalicji rzqdzqcej tj. PO-PSL. Pani radna wyjaSnila,2e nie bqdzie siq odnosii do
n ieprawidlowoici obecnego rzqdu m.in. misiewicz6w itp. a takie ministr6w, kt6rzy nie
dzialajq w dobrej zmianie zbyt dobrze. Natomiast zwracajqc uwagq na zarzuL, i2 brak jest
ustawy, do kt6rej moina siq odnie5i Pani radna poinformowaf,2e Prezes P15 Pan Jarostaw
Kaczyhski 16 stycznia 2017 roku wyrainie wyartykulowaf stanowisko partii rzEdzEcej

dotyczqce zapowiadanych zmian prawa samorzqdowego w Polsce, w szczeg6lno3ci w
zakresie rozwiqzad o charakterze ustrojowym iwprowadzenia dwu kadencyjnoici liczonej
wstecz. W Konstytucji RP istnieje wiele zapis6w m6wiqcych o ograniczeniu praw wolnoSci, o
ograniczeniu samorzqdno6ci, ie w zaprezentowanym stanowisku zacytowano jedynie te,
kt6re sq najistotniejsze, a najistotn iejszym jest art. 31 poz. 3, kt6ry zostaf wyodrqbniony w
stanowisku istanowi o charakterze biernego prawa wyborczego, ale tak2e czynnego prawa
wyborczego obywateli. Natomiast wszelkie ograniczenia, kt6re ewentualnie mialyby by
miejsce mogq byi ustanawiane tylko w ustawie i jedynie w6wczas, gdy sq konieczne dla
bezpieczeistwa lub porzqdku publicznego, ochrony irodowiska, zdrowia czy te2 moralnoici
publicznej czy wolnoici i praw innych os6b. Ograniczenia nie mogq naruszai wolnoici ipraw.
Aby to zmienii, nale2y zmienii Konstytucje, ale, Pani radna ma nadziejQ, ie do takiej sytuacji
nie dojdzie.
Radnv Andrzei Palucki stwierdzit, 2e wsluchujqc siq w dyskusjq na temat demokracji ma
wqtpliwo(ci czy Rada Miasta jest uprawnionym do tego organem, poniewai to, co dzieje sie

na sali obrad przeczy demokracji. Zdaniem Pana radnego demokracja nie polega na tym jej
instrumentalnym traktowaniu, co ma obecnie miejsce. W wielu innych kwestiach zajmowane
byly stanowiska przez 6wczesnego koalicjanta Pana Prezydenta Przewod n iczqcego Rady
Jarostawa Chmielewskiego natomiast dzisiaj ulegto to znacznej zmianie. Przyzwoitoii
nakazuje, aby posiadad pewien okre:ilony poglqd i stanowisko bgdqce stanowiskiem
uniwersalnym. Natomiast wyglaszane wvpowiedzi sA czvsto polityczne, koniunkturalne,
zwiqzane z partiami, kt6re reprezentujq radni. Pan radny jest przekonany, ie tak jak na

poczqtku obrad sesyjnych Pan radny Jaroslaw Chmielewski pr6bowal bronii demokracji w
samorzqdzie i slusznie, to naleZalo na tym poprzestai, bez przywotywania afer prawdziwych
lub urojonych, dzialaniach podjQtych lub niepodjqtych na szczeblu rzqdowym. Nikt natomiast
z radnych nie wypowiada sie na temat zagroie{ plynqcych z zapowiedzi w kierunku
samorzqdu, radni sQ samorzqdowcami nie politykami centralnego szczebla, dlatego
wlaSciwym jest zajqcie siq sprawami naszego miasta, jego moiliwoiciami i oddalanie
potencjalnego zagroienia ograniczajqcego suwerenne moiliwoici podejmowania decyzji na

rzecz lokalnej spoleczno6ci. Pomimo du2ego dystansu, co do mo2liwoici i skutecznoici
stanowiska, je2eli zostanie ono przyjete przez Radq Miasta, poniewai oka2e sie, ie nie
jeste5my suwerenem dzialajqcym na rzecz dobra Polski - Pan radny zaapelowal o
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powstrzymanie siq od wsluchiwania w wypowiedzi szczebla centralnego zapewniajEc
jednoczeSnie, ie nigdy nie ma nadmiaru troski o zachowanie samorzAdno6ci czy te2

autonomii dzialania samorzqd6w. Zaproponowane stanowisko nie podwa2a ustroju pafstwa,
nie atakuje organ6w pafistwa, wyra'a jedynie zaniepokojenie ewentualnymi zmianami, kt6re
mogE byi podjqte. Pan radny jest przekonany, 2e popelniony bytby grzech bezczynno6ci

w6wczas, gdy nie bytoby mowy o ww. stanowisku, poniewaz milczenie i zaniechanie jest

niewybaczalne dla dzialalnoici samorzqdu, kt6ry powinien wskazywat swoje potrzeby, troski
izaniepokojenia jak wskazuje r6wniei inne zjawiska zachodzace w tej spoteczno5ci. Nale2y

miei nadziejq, ie mnogo6i tego typu stanowisk spowoduje, ie niezgodne z prawem

zapowiedzi ulegnq modyfikacji ipodjqte dzialania bqdq zgodne z prawem iz Konstytucjq,

stanowii to bqdzie wklad naszego miasta w utrzymanie irozwijanie demokracji.

Radna Olsa Krut-Horonziak stwierdziia, 2e w toczEcej siq dyskusji zapomniano o tw6rcy
konstytucji samorzqdowej prof. Jerzym Regulskim zmartym w roku 2015, kt6ry w wielu

wywiadach, publikacjach i wypowiedziach wskazywal na to, Ze trzeba bqdzie wnie6i zmiany i

zlikwidowai wybory powszechne w6jt6w, prezydent6w i burmistrz6w na stanowiska

samorzqdowe. Pan prof. Jerzy Regulski swoje stanowisko uzasadnial w spos6b logiczny, jasny

odnoszqc siq do faktu, ii w tym ustroju samorzqdowym prezydenci, w6jtowie i

burmistrzowie nie odpowiadajq bezpo5rednio ka2dego dnia za swoje dzialania, lecz dopiero
po 4 latach uplywu kadencji mo2na zweryfikowai ich dzialania ijest to stanowczo zbyt dlugo.

W zwiqzku z tym stawial On wniosek, i2 nale2y przystEpii do zmiany ustroju samorzqdowego,

wskazujqc na stan, kt6ry istnial do roku 2003, a mianowicie wyb6r prezydenta przez radq,

kt6ry jest najlepszym rozwiqzaniem, poniewa2 ka2dego dnia daje 6wiadectwo wlasnej

dzialalnoici natomiast rada miasta posiada uprawnienia do codziennej kontroli, inaczej nii
jest to w obecnym przypadku, gdy rada wysluchuje tego, co prezydent ma do powiedzenia

natomiast ocena dziafai nastqpi dopiero po 4 latach. Profesor Jerzy Regulski, jako cztowiek

wielkich zaslug mial tq zasadg, ie potrafil przyznad siq do tego blqdu. Uzasadniaf go teZ w

spos6b racjonalny i obiektywny, tlumaczqc, ii takie byty zaszlosci, kt6re chciano zbyt szybko

zmienii, nie posiadaj4c do6wiadczeri, stqd brak odpowiedzialnoSci prezydenta, w6jta,

burmistrza przez czas trwania kadencji oraz iadnej kontrolnej roli rady miasta. Dlatego prog.

Jerzy Regulski m6wii, wprost,2e naleiy wr6cii do tych rozwiqzarl, kt6re powodujq codziennq

od powied zialno6i os6b sprawujqcych wiadzq samorzqdowq. Natomiast wySmiewany

obecnie suweren nie moie byi wzywany wyiqcznie rcz na 4 lata, aby poddawad siq

propagandowej machinie. Od powiedzialnoSi osoby sprawujqcej wladzg ma obowiqzywai

ka2dego dnia iak r6wniei funkcja kontrola rady miasta ma byi r6wniei sprawowana ka2dego

dnia. Prowadzona obecnie dyskusja nie zaglqbia siq w istotQ samorzqdnoici, lecz stanowi
politycznq grq, bqdqcq odpowiedziQ na p16be zrealizowania ,,testamentu" tworcy
samorz4dno6ci. Nikt nie ma prawa nie tylko na tej sali uzurpowat sobie, ii jest mqdrzejszym i

potrafi obalii argumenty stawiane przez prof. Jerzego Regulskiego swoim doiwiadczeniem i

wiedzq. Zdaniem Pani radnej powszechne oburzenie panujqce w mediach iwypowiadane
przez wielu stawiane jest wytqcznie partie polityczne, przez ostatnie lata uksztattowala siq

karykatura tego, co mozna nazwad samorzQdem, a miasto Wioctawek jest najlepszym

przykladem, co potwierdzily ostatnie lata zarzqdzania miastem w imieniu suwerena, lqk

przed codzienna od powiedzialnoiciq moina zrozumiei, lecz .iest to wVpowiadanie sie

przeciwko tym, kt6rzy wybierajq.
Radnv Janusz Debczvriski stwierdzil, 2e jako przedstawiciel PIS podczas obrad konwentu
przestrzegal przed procedowaniem nad uchwatq, poniewai wywola to wewnqtrznE wojenkq
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itak sie te2 stalo. Pan radny poinformowat,2e zgadza sie z PrzewodniczEcym Rady Miasta, 2e

w sprawach zasadniczych dla miasta powinno siq m6wii wsp6lnym giosem. Zar6wno w
sprawie Zaktadu Radioterapii jak i innych sprawach stanowiska kierowane np. do Marszatka

byly przyjmowane na zasadach konsensusu iuzgodnieri pomiqdzy klubami radnych. Obecnie
radni PO i SLD wpisujq siq w retorykq ,,ieby bylo jak byfo" nie wiedzac, nad jakim projektem
przyjdzie pracowai. Przytoczone argumenty art. 2, art. 60 czy tei art. 31 Konstytucji nie maja
pokrycia w ww. stanowisku, natomiast suweren ma prawo do bezpo6redniego sprawowania
wladzy lub przy pomocy swoich przedstawicieli w Parlamencie. Pan radny zwr6cif siq do
Przewodn iczEcego Rady by nie wypowiadal gtupich sl6w, ie ustawQ uchwala sie w 24
godziny, poniewa2 nie jest to zgodne z rzeczywistymi faktami, nawet ustawa, kt6ra wplywa
w trybie poselskim i nie wymaga konsultacji musi byi poddana odpowiednim procedurq. A

zatem takie stwierdzenie stanowi raiEce naduiycie. Pan radny podziela zdanie
przedm6wczyni na temat kwestii poruszanych przez prof. Jerzego Regulskiego, tak2e z

wtasnego doiwiadczenia. Po latach doiwiadczef moina siQ pokusid o stwierdzenie,2e bylo
to byd mo2e bardziej korzystne zar6wno dla rady miasta jak i prezydenta. W obecnej sytuacji
zadziatal lament podniesiony przez wieloletnich prezydent6w, w6jt6w czy burmistrz6w
natomiast nie bqdzie ta sytuacja dotyczyla bezposrednio naszego miasta, ponadto nale2y

liczyi siq z tym, ie funkcja samorzqdowa to nie zaw6d. Pan radny zaapelowal, aby Rada nie
podejmowafa ww. stanowiska, poniewai narazi siq na (miesznoif, je2eli radni PO iSLD majE

okre6lone stanowisko na temat krqiqcych plotek idomysl6w majq prawa do wypowiedzi,
jako autonomiczne gremia. Natomiast PlS, jako najwiqkszy Klub radnych w Radzie Miasta nie

bqdzie akceptowal treici zawartych w przedloionym stanowisku, poniewa2 sa to bezsilne

iale i zlorzeczenia.
Radnv Piotr Czarnecki przypomnial, ie podczas dzisiejszych obrad sesyjnych zostaia zfamana

zasada praworzqdno6ci. Przewodniczqcy Rady Miasta wyieczyl mikrofon radnej Rady Miasta,

kt6ra chciaia zabrad glos ima do tego prawo. Ponadto podczas obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta przeprowadzit glosowanie bez udziafu sekretarzy obrad nad zamkniqciem dyskusji,
liczqc wylqcznie swoich koleg6w, - czyli 8 glos6w,,za" kot6czqc glosowanie i przechodzqc do
kolejnego punktu obrad. A zatem zdaniem Pana radnego jest to przyklad lamania

samorzqdnoSci.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki wyjadnil,2e w przypadku watpliwo6ci
mo2e Pan radny skorzystaf z drogi prawnej liczqc, ze Pan radny skorzysta z tej moiliwo6ci.
Radnv Stanistaw Krzemieniewski zwr6cil sie do Przewod n iczacego Rady Miasta, i2 jako

obrorica demokracji przeprowadzil glosowanie za przyjqciem protokolu z poprzedniej sesji

Rady Miasta bez podania tre6ci rzeczywistego przebiegu obrad.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki poinformowaf, 2e jest zobowiqzany do
przestrzegania przepis6w prawa w tym Statutu Miasta Wloclawek i wlainie Statut Miasta tak
stanowi. W zwiqzku z tym Pan Przewodniczqcy nie m6gf postapii w inny spos6b. Ponadto
Pan Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil uwagq, ie w procedowanym stanowisku prosi siq

posf6w, ministr6w o zachowanie rozwagi iodpowiedzialnosi przy projektowaniu rozwiqzai
dotyczqcych statusu i zada6 jednostek samorzqdu terytorialnego i nie ma w tym nic zfego.

Po zakoiczeniu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddal pod
glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie zajqcia stanowiska dotyczqcego obrony
polskiej samorzqdnoSci.
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W wvniku przeprowadzonego glosowania, w kt6rvm udzial wzielo 22 radnvch, za przvieciem

ww. proiektu uchwalv opowiedzialo sie 10 radnvch przv 10 giosach przeciwnvch oraz 2
gtosach wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala jest bez

rozstrzygniqcia.

Ad.7 - Ad,8
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwafq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek
na 2017r.

Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2017 - 2028.

Na proibq Przewod niczqcego Rady Miasta Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska

dokonafa wprowadzenia do obydwu projekt6w uchwai informujqc, m.in., i2 w toku
wykonywania bud2etu zachodzi koniecznoii dokonania zmian w bud2ecie w zwiqzku z

otrzymanymi decyzjami oraz niezbqdnymi przeniesieniami na wnioski dysponent6w bud2etu
miasta zar6wno po stronie dochod6w jak i wydatk6w budietowych. Jak wyja5nila Pani

Skarbnik proponowane zmiany dotyczq gt6wnie przeznaczenia Srodk6w na poszczeg6lne

zadania inwestycyjne znajdujace siq w budiecie a takie zmian dotacji otrzymanych na

realizacjq zadad. A zatem w zwiqzku z przesuniqciem prac przygotowawczych zwiqzanych z

realizacjq zadania pn.,,Przebudowa i zmiana sposobu u2ytkowania budynku przy ul. 3-go

Maja we Wloclawku na Centrum aktywizacji i przedsiqbiorczoici wraz z przebudowq

infrastruktury drogowej" na 2018 rok, proponuje siq dokonanie zmniejszenia dochod6w
stanowiqcych dofinansowanie ww. zadania o kwotq 400.000 zl, Zgodnie z decyzjq Wojewody
Kujawsko - Pomorskiego dokonuje siq zwiqkszenia dochod6w stanowiqcych 6rodki z bud2etu
paistwa na realizacjq zadai wtasnych w zakresie wychowania przedszkolnego o kwote
72.392 zl. Powy2sze 5rodki przeznaczone sq na rekompensatq utraconych dochod6w z tytufu
obni2enia wplat za dodatkowq godzinq poza 5-godzinnym darmowym pobytem dzieci

w przedszkolach. Proponuje sie dokonanie zwiqkszenia dochod6w o kwote 452 zt,

stanowiEcq (rodki z Okrqgowej Komisji Egzaminacyjnej w Gdafsku na zakup material6w i

surowc6w niezbqdnych do przeprowadzenia egzamin6w zawodowych w Zespole Szk6l

Chemicznych. Wnioskuje siq o dokonanie zwiqkszenia dochod6w o kwotq 750 zl, stanowiEca
6rodki z Okrqgowej Komisji Egzaminacyjnej w Gdarisku na przeprowadzenie egzamin6w
zawodowych w Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego. Zgodnie z decyzjq
Wojewody Ku.jawsko - Pomorskiego dokonuje siQ zwiqkszenia dochod6w stanowiQcych
5rodki z budietu paistwa na realizacjq zadai wiasnych w zakresie wychowania
przedszkolnego o kwotq 80.280 zl. Powy2sze Srodki przeznaczone sA na rekompensatq
utraconych dochod6w z tytulu obni2enia wptat za dodatkowq godzinq poza 5-godzinnym
darmowym pobytem dzieci w przedszkolach. Wnioskuje siq o zwiqkszenia dochod6w o
fqcznA kwotQ 113.188 zt z przeznaczeniem na realizacjq program6w Unii Europejskiej
Erasmus+.Zadania realizowane bqdq po pozytywnej weryfikacji wniosk6w. W zwiazku ze

zmianq nazwy zadai w zakresie termomodernizacji budynk6w uiytecznodci publicznej
dokonuje siq zmian w zakresie dzial6w irozdzial6w nowo przyjQtych zadari zwiqzanych z



termomod ern izacje na tqcznq kwotq 2.506.650 zl. Proponuje siq wprowadzenie do budzetu
dochod6w w kwocie 100.000 zl stanowiqcych Srodki z Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony
Srodowiska iGospodarki Wodnej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.,,Park im.
H. Sienkiewicza we Wloclawku - partery kwiatowe". Natomiast po stronie wydatkowej
budietu proponuje sig zmniejszenie irodk6w na zadaniu pn. ,,Budowa trasy Srednicowej - |

etap od ul. Torufskiej" o kwotq 70.000 zl. Wartoii zadania po zmianach zmniejszyfa siq do

kwoty 9.930.000 zt. Wnioskuje siq o zwiqkszenie 6rodk6w na zadaniu pn. ,,Przebudowa dr6g
gminnych" o kwotq 192.000 zl, w zwiqzku z wykonaniem dodatkowych rob6t w ulicy

Pszczelej i drugiego etapu ulicy Wrzosowej. Proponuje siq r6wnie2 zmniejszenie Srodk6w na

zadaniu pn. ,,Budowa drogi wzdlu2 Wisty od ul. Ogniowej do ul. Barskiej wraz ze Scie2kq

rowerowq" o kwotq 190.000 zl. Wartoii zadania po zmianie wynosi 8.610.000 zl. Ponadto
proponuje siq dokonanie zmniejszenia wydatk6w bie2qcych w rozdz. 75075 - Promocja
jednostek samorzEdu terytorialnego o kwotq 8.000 zl i przeniesienia ich do dz. 92I do rozdz.

92195 - Pozostala dzialalnoii celem zabezpieczenia Srodk6w na przygotowanie programu

artystycznego podczas uroczysto6ci Wloctawskiego Swiqta Kultury proponuje siq

zmniejszenie Srodk6w na zadaniu pn. ,,Przebudowa i zmiana sposobu uiytkowania budynku
przy ul. 3-go Maja we Wloclawku na Centrum aktywizacji i przedsiqbiorczo(ci wraz z

przebudowq infrastruktury drogowej" o kwotq 500.000 zl, w zwiqzku z przesuniqciem prac

przygotowawczych na 2018 r. Zadanie realizowane bqdzie w latach 2018 - 2019. Wartoii
zadania po zmianie wynosi 7.000.000 zl. Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska
poinformowala, 2e w zwiqzku ze zmniejszeniem planowanego zaciqgniqcia kredytu
proponuje siq dokonanie zmniejszenia wydatk6w z tytulu koszt6w obslugi zobowiqzaf
kredytowych o kwotq 613.152 zl. Zgodnie z decyzjq Wojewody Kujawsko - Pomorskiego
proponuje siq dokonanie zwiqkszenia wydatk6w o lqcznq kwotq 12.392 zt. Jednoczeinie
wycofuje siq Srodki wlasne bud2etu miasta zabezpieczone wcze6niej na wychowanie
przedszkolne. Zgodnie z decyzjq Wojewody Kujawsko - Pomorskiego proponuje siq

dokonanie zmniejszenia wydatk6w o tqcznq kwotq 705.824 zt. Jednoczeinie celem
zabezpieczenia prawidlowego funkcjonowania plac6wek przedszkolnych dokonuje siq

zwiqkszenia Srodk6w na ww. kwotq. W zwiqzku z osiEgnietymi przez Przedszkole Publiczne

Nr 22 dochodami w kwocie L.69! zl, wnioskuje siq o dokonanie zwigkszenia wydatk6w z

przeznaczeniem na zakup pomocy dydaktycznych, zgodnie z wolq darczytic6w. Wnioskuje siq

o zmniejszenie Srodk6w na zadaniu pn. ,,Przebudowa ll Liceum 096lnoksztalcqcego -
wymiana instalacji elektrycznej wraz z instalacjq niskoprqdowq" o kwotq 12.000 zl. Wartoii
zadania po zmianie wynosi 658.000 zt. Zgodnie z decyzjq Wojewody Kujawsko - Pomorskiego
proponuje siq dokonanie zwiqkszenia wydatk6w o tqcznq kwotq 80.280 zl. Jednoczeinie
wycofuje siq irodki wfasne bud2etu miasta zabezpieczone wczeiniej na wychowanie
przedszkolne. Wnioskuje siq o zwiqkszenie wydatk6w o tqcznq kwotq 113.188 zl

z przeznaczeniem na realizacjq program6w Unii Europejskiej Erasmus+, powy2sze zadania
realizowane bgdS po pozytywnej weryfikacji wniosk6w. W ramach zadania

,,Termomodern izacja budynk6w u2ytecznosci publiczne.j - ojwiatowych na terenie miasta
Wloclawek" proponuje siq polqczenie etapu ll illl iutworzenie nowego podzadania pn.

,,Termomodernizacja budynk6w oiwiaty na terenie miasta Wloclawek - etap lll - Zesp6l
Szk6l Nr 3, Zesp6l Szk6l Nr 3 z oddzialem przedszkolnym, Przedszkole Publiczne Nr8 i 35,
Gimnazjum Nr 9, Centrum Ksztalcenia Praktycznego" na kwote 6.235.000 zl. Ponadto
wnioskuje sie o utworzenie nowego podzadania w ramach termomodern izacji
pn. ,,Termomodern izacja budynk6w o6wiaty na terenie miasta Wloclawek - etap lV - Zesp6l

26



Szk6l Budowlanych" na kwotq 168.804 zt. Zadanie bqdzie realizowane w latach 2017 - ZOI8.
Caikowita wartodi nowych podzadari wynosi 13.567.804 zl, w tym dofinansowanie ze

irodk6w zewnqtrznych w roku 2017 wyniesie 1.493.350 zi. Wnioskuje sie o zwiqkszenie
irodk6w zadania pn.,,Budowa, rozbudowa, adaptacja pomieszczed pod funkcje plac6wek
opiekuriczo - wychowawczych (1a-tki)" o kwote 300.000 zl, w zwiqzku z koniecznosciq
zakoriczenia zadania do 2OL8 r., zgodnie z warunkami dofinansowania z Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego. Ponadto wnioskuje siq o zwiqkszenie irodk6w na zadaniu
pn. ,,Zagospodarowanie terenu pomiqdzy ulicami Wiejskq - Zbiegniewskiej - Konopnickiej" o
kwotq 250.000 zt, w zwiqzku z konieczno6ciq aktualizacji dokumentacji projektowo -
kosztorysowej. Wartoii zadania po zmianach wynosi 1.916.300 zi. Proponuje siq takie
zmniejszenie Srodk6w na zadaniu pn. ,,Rozbudowa (cieiki dydaktyczno - przyrodniczej wraz
z modernizacjq tarasu widokowego we Wloclawku na Zawiilu" o kwotq 70.000 zl. Wartosi
zadania po zmianach wynosi 40.000 zl. Wnioskuje siq r6wnie2 o wprowadzenie nowego
zadania pn.,,Park im. H. Sienkiewicza we Wloctawku - partery kwiatowe" na kwotq 263.836
zl, w tym dofinansowanie z Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki
Wodnej w kwocie 100.000 zt iSrodki wlasne budZetu miasta w kwocie 163.836 zt
(przeniesione z rozdz.90004 - Utrzymanie zieleni w miastach i gminach). Wnioskuje siq o
wprowadzenie nowego zadania pn.,,Termomodernizacja budynk6w uiytecznoici publicznej
na terenie miasta Wloclawek - etap lll - budynku basenu Odrodka Sportu i Rekreacji przy ul.
Chopina 10" na kwote 2.949.000 zl. Calkowita wartoi6 zadania na lata 2017 - 2018 wynosi
3.603.000 zf, w tym dofinansowanie ze Srodk6w zewnqtrznych w 2017 roku - 2.506.650 zt.

Proponuje siq r6wniei zmniejszenie 6rodk6w na zadaniu pn. ,,Rozw6j Bazy Sportowej
na terenie Wloclawka" o kwotq 300.000 zl. Wartoii zadania po zmianie wynosi 1.200.000 zl.

Wnioskuje siq o zmianq zakresu zadania pn. ,,Zagospoda rowa n ie terenu przy Przystani
Wodnej na rzece WiSle im. Jerzego Bojarlczyka". Zamiast wykonania systemu uzdatniania
teren6w zielonych, planuje siq przebudowq istniejqcego pomostu do wodowania lodzi
wioSlarskich. Warto5i zadania nie ulegnie zmianie. Wnioskuje siq o zwiqkszenie Srodk6w na
zadaniu pn.,,Zakupy inwestycyjne na potrzeby Oirodka Sportu i Rekreacji" na kwote 45.000
zl, celem rozszerzenia zakresu zadania o zakup lodzi wioSlarskiej na Przystari Wodna na rzece
WiSle im. J. Bojaiczyka. Powy2sze zwiqkszenie proponuje siq pokryi z wydatk6w bieiqcych.
Zarzqdzeniem Nr 65/2017 Prezydenta Miasta Wtoctawek z dnia 31 marca 2017 roku,
zgodnie z Uchwal4 Nr Xvlll/48/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 25 kwietnia 2016 r.

w sprawie okreslenia oiwiatowych jednostek budietowych gromadzqcych na wydzielonym
rachunku dochod6w, ir6det tych dochod6w i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu
sporzqdzania planu finansowego dochod6w i wydatk6w nimi finansowanych, dokonywania
w nim zmian i ich zatwierdzania, na wniosek Wydzialu Edukacji wprowadzono zmiany w
wydzielonych rachunkach dochod6w. Pani Skarbnik wyja5nila, 2e w zwiqzku z tym, ii
wymienione zadania inwestycyjne oraz program Erasmus znajdujq siq w zadaniach
wieloletnich zostaly wpisane do WPF stosownie do zamian budietowych.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wlocfawek na
2OL7r. rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji
Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta przewodniczacy Komisji radny
Andrzei Palucki.
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Przewodniczqcy Komisji Bud2etu, Rozwoju iPromocji Miasta radny Andrzej Palucki zapoznal
r6wniei Radq Miasta z pozytywnE opinia do projektu uchwaly zmieniajqcej uchwafe w
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 - 2028, ktorq
wypracowali cztonkowie Komisji Budietu, Rozwoju iPromocji Miasta.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, i2 otwiera dyskusjq w przedmiocie ww.
zagadn ien ia.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Chmielewski zwr6cif siq z zapytaniem dotyczqcym zwiqkszenia Srodk6w na

zadaniu pn. ,,Zagospodarowa nie terenu pomiqdzy ulicami Wiejskq - Zbiegniewskiej -
Konopnickiej" o kwotq 250.000 zf., w zwiqzku z konieczno6ciq aktualizacji dokumentacji
projektowo-kosztorysowej. Warto6i zadania po zmianach wynosii bqdzie 1.915.300 zl.

Zdaniem Pana radnego z powy2szego zapisu wynika, ie koszt aktualizacji dokumentacji
wyniesie 250.000 zt. A zatem ile wynosii bqdzie faktyczny koszt dokumentacji oraz jaki
zakres prac przewiduje wskazana warto(d zadania. Brak informacji w tej sprawie powoduje
r62ne domysty przywotujqc w pamiqci sprawg stynnej fontanny zrealizowanej za kwotQ
1 200 000 zl. przez Prezydenta Miasta na terenie Starego Rynku. Przewidywany koszt zadania
stanowi niebagatelnq kwote w sytuacji, gdy prywatny podmiot przekazaf na to zadanie
kwotq 120.000 zl. W zwiqzku z tym Pan radny poprosit o wyja6nienie tego zagadnienia.
Radnv J6zef Mazierski stwierdzil,2e wielokrotnie zwracaf uwagq, aby przy wprowadzanych
zmianach bud2etowych, kt6re sq zwiEzane ze zwiqkszeniem warto6ci zadania nastqpowato
uszczeg6lowien ie zapis6w tych zmian wskazujqc na ich zakres rzeczowy, kt6ry wynika z

zapis6w warto6ci bud2etowych. Brak opisu rzeczowego wskazanych zmian budietowych
powoduje, 2e nie wiadomo, jakie dzialania zostan4 podjqte w ramach proponowanych zmian
jak np. wskazana przez radnego Jaroslawa Chmielewskiego kwota 250 tyS. zt. dotyczqca
aktualizacji dokumentacji. Podobnych zapis6w jest wiqcej, kt6re zawierajq jedynie lakoniczne
stwierdzenia bez wskazania - jakie dziaiania zostanq podjqte w ramach zmian budietowych.
Kolejnym z podobnych przyklad6w jest zapis, w kt6rym proponuje siq zwiqkszenie 6rodk6w
bud2etowych na zadania dotyczqce d169 publicznych, lecz z tego zapisu nie wynika, o kt6re
drogi chodzi oraz jaki jest zakres rzeczowy proponowanych zmian. Podobnie nic nie wynika z

zapisu, w kt6rym zwiqksza siq o kwotq 300 000 zf. Srodki bud2etowe na tzw. ,,14". Na
stronach internetowych innych miast jak Torurl, Eydgoszcz czy Grudziqdz zmiany budietowe
sq opisane pod wzglqdem zakresu rzeczowego wraz z wysokoiciA proponowanych zmian
finansowych. Zdaniem Pana radnego nie mo2na w ten spos6b dokonywai zmian poprzez
wprowadzenie nowego zadania bez opisu rzeczowego, na co bqdq wydatkowane Srodki,
projekty uchwal sq dostQpne dla mieszkaric6w, kt6rzy czytajEc nie wiedzq, na jakie cele bqdq
przeznaczone Srodki publiczne, kt6re w opinii Pana radnego wydawane sa nieefektywnie. W
zwiqzku z tym Pan radny zaapelowal o opisywanie w uchwale budietowej zakres6w
rzeczowych proponowanych zmian, co, kiedy i przy wydatkowaniu, jakich 6rodk6w samorzqd
planuje wykonai. Dlatego tez Pan radny zwr6cil siq o szczeg6lowe wyja5nienie zakresu
rzeczowego kwoty 300 000 zl. przeznaczonej na tzw.14 oraz zagadnienia dotyczqcego kwoty
przeznaczonej na aktualizacjQ dokumentacji w wysoko(ci 250 000 zl. kt6ra jest zadziwiajqco
wvsoka.
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski odnoszqc siq do wypowiedzi
radnego Jaroslawa Chmielewskiego, kt6ry nie uczestniczyl w ostatnich obradach Komisji
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Budzetu, Rozwoju i Promocji Miasta wyja6nil, 2e podczas obrad Komisji byla poruszana

sprawa przeznaczenia Srodk6w w wysoko6ci 2 mln. zt. na zadanie dotyczqce
zagospodarowan ia terenu pomiqdzy ulicami Wiejskq, Zbiegniewskiej i Konopnickiej. Pan

radny przypomniaf,2e podczas obrad Komisji Budietu gfosami radnych Pana Kukuckiego,
Pana Paiuckiego oraz Pana radnego wnioskowano o wycofanie tych 6rodk6w w
zaplanowanej wysoko6ci, poniewa2 aktualnie tego typu zadanie jest zbqdne, a miasto ma
inne potrzeby, na kt6re mo2na przeznaczyi te 6rodki np. na Scieikq rowerowE prowadzqca
od basenu przy ul. Wysokiej do nowej przystani nad WisiE. Natomiast na ww. zadaniu
pozostawii jedynie kwotq 200 000 zf. i zagospodarowai go w lawki oraz ziele6, a nie
przeznaczai 2 mln. zl. tym bardziej, 2e firma Solbet zaproponowaia, 2e przeka2e 100 000 zl.,
Taka propozycja zostala przeglosowana podczas obrad Komisji Budietu, Rozwoju iPromocji
Miasta, kt6ra miala takie przeanalizowai obecna na obradach Komisji Pani Wiceprezydent
Magdalena Korpola k-Komorowska. W zwiqzku z tym wniosek radnego Jaroslawa
Chmielewskiego nie jest wla6ciwy w stosunku do propozycji przeglosowanych podczas obrad
Komisji, kt6re uwzglqdnialy wskazane zmiany.
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczv6ski stwierdzii, ie podczas obrad
Komisji przyjqto zmiany bud2etowe, natomiast Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki
apelowal do Pani Wiceprezydent, aby pomimo przyjqcia uchwaly zmieniajqcej budiet,
zmiany dotyczqce tego zadania nie byly realizowane izostaly przedstawione podczas zmian
w nastqpnej uchwale oraz aby 6rodki na to zadanie zostaly przewidziane w takiej wielkoici,
kt6ra bqdzie adekwatna do terenu, kt6ry proponuje siq zagospodarowai, aby nie wydawai
publicznych Srodk6w w zaproponowane wysoko5ci natomiast zapis dotyczqcy wskazanego
zadania inwestycyjnego nadal pozostaje w bud2ecie miasta, dlatego tei Pan radny byl jemu
przeciwnv.

Zastepca Prezvdenta Miasta ds. rozwoiu iinwestvcii Pani Magdalena Korpola k'Komorowska
odnoszqc siq do zagadnienia zwiqzanego z plac6wkami opiekuiczo-wychowawczym i tzw.
,,I4" wyjainila, 2e bqdzie to budowa 3 plac6wek opieku ficzo-wychowawczych, kt6rych
termin realizacji uptywa w miesiqcu czerwcu 2018 roku. Kwota 300 000 zl. w bud2ecie roku
bieiqcego oraz kwota ponad 4 mln. zl. w roku 2018 sa to Srodki zwiqzane ze zto2onym w
Urzqdzie Marszalkowskim wnioskiem na dofinansowanie inwestycji, wniosek jest na etapie
oceny formalnej i merytorycznej, w zwiEzku z tym, ii naleiy wszczynai postqpowania
przetargowe zostala wyra2ona zgoda na ich ogloszenie jeszcze przed ocena wniosku z

adnotacjq, 2e przetargi moga byd uniewainiane w przypadku nie otrzymania
dofinansowania. Budowa 3 plac6wek w niespelna l rok powoduje,2e nie ma czasu na
oczekiwania formalnej oceny wniosku. Dlatego te2 kwota 300 000 zt. wprowadzana jest do
bud2etu celem wszczqcia procedury przetargowej, wylonienia wykonawcy i rozpoczqcia
rob6t budowlanych. Natomiast w przypadku placu przy ul. Zbiegniewskiej Pani
Wiceprezydent poinformowala, ie aktualizacja dokumentacji nie stanowi kwoty w wysokosci
250 000 zl., wynosii bqdzie 9 000 zl. W roku ubieglym przeprowadzone postepowania
przetargowe zwiqzane z realizacjq tego zadania nie doprowadziiy do wylonienia wykonawcy,
a zatem projekt ten bQdzie ograniczony. Calodciowa kwota zadania w wysokoSci 1.900.000 zl.
jest to kwota n iewykorzystanych 6rodk6w w roku 2016 oraz Srodki przeznaczone na rok
bieiqcy. Komisja Bud2etu zobligowala Paniq Wiceprezydent pomimo wprowadzenia 6rodk6w
do budietu, aby na kolejne posiedzenie przedstawiona zostaia propozycja realizacji projektu
w minimalnym stopniu jego wykonania. Taki projekt zostanie przedstawiony na kolejne
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obrady Komisji Bud2etu wraz z kosztami wykonania iw6wczas zostanie podjqta decyzja o

rzeczowym zakresie realizacji inwestycji.
Radnv Jarosfaw Chmielewski poinformowal, ie w zwiqzku z toczaca siq dyskusjq pragnie

zgtosii dwa wnioski, jeden z nich dotyczy zapisania po stronie przychod6w jak i wydatk6w
kwoty 15 340 zl. , kt6rE Fundacja Anwil postanowila przyznai na piknik integracyjny Zespotu

Szk6l nr. 4. Aby Srodki te mogly byi skonsumowane nale2y przyjqi je po stronie wydatk6w i

przychod6w w zwiqzku z tym Pan radny zaproponowal stosowne zapisy w tej sprawie. Drugi

wniosek zostal zainspirowany wypowiedziq Pana radnego Dariusza Wesolowskiego, z kt6rej
wynika, 2e SLD jest tak2e zainteresowany zdjqciem (rodk6w na zadanie dotyczqce
zagospoda rowa nia terenu pomiqdzy ulicami Wiejskq - Zbiegniewskiej i Konopnickiej i

wprowadzeniu zadania po zmodyfikowaniu jego koncepcji i koszt6w w zwi4zku z tym Pan

radny zaproponowal wykre5lenie kwoty 250.000 zl. z dzialu 900 na wspomniane zadanie.

Radnv J6zef Mazierski w zwiqzku z niejasnoiciami zapytal, na jakie plac6wki ogloszony
bqdzie przetarg, kt6re wchodzq w sklad zadania dotyczqcego budowy, rozbudowy oraz
adaptacji plac6wek opieku ficzo-wychowawczych tzw. 14 oraz jakie obiekty obejmowai
bqdzie przetarg w kwocie 350 ty6. zt. z przewidzianych 500 ty6. zl. Kt6rych budynk6w bqdzie
dotyczyf przetarg czy bqd4 to budynki przy ul. Szkolnej czy tei przy ul. Wiejskiej w sytuacji,
gdy nie ma nawetjeszcze przyrzeczenia otrzymania (rodk6w finansowych na to zadanie.
Zastepca Prezvdenta Miasta ds. rozwoiu iinwestvcii Pani Magdalena Korpolak - Komorowska
wyja5nila, ie sa to 3 plac6wki opiekuriczo-wychowawcze przy ul. Sielskiej otaz ptzy ul. Jasnej.
Przy ulicy Wiejskiej orcz przv ul. Szkolnej znajduj4 siq plac6wki do przebudowy, lecz na te
obiekty nie ma jeszcze zloionego wniosku, bqdq to plac6wki nowo budowane, w roku
bieiqcym dotoiona zostala kwota 300 tys. zl. co stanowi lqcznie 350 ty6. zl., w WPF w roku
2018 zapisano docelowo kwote 5 mln. zl. na budowq 3 plac6wek opiekuiczo-
wychowawczych. Sq to Srodki dotowane dla samorzqdu, z posiadanych informacji wynika, 2e

zlo2ony wniosek jest prawidlowo przygotowany. Z uwagi, zatem na czas oraz sztywne
kryteria, kt6re obligujq do budowy ioddania plac6wek do ko6ca miesiqca czerwca 2018
roku, dlatego konieczne jest szybkie ogioszenie procedury wylonienia wykonawcy.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Krzvsztof Kukucki zwr6cil siq do Skarbnika Miasta Pani

Janiny Radzikowskiej o zabranie giosu i ustosunkowanie siq do wniosk6w, kt6re
zaproponowal radny Jaroslaw Chmielewski. Lecz przed zabraniem giosu przez Paniq Skarbnik
Przewodniczacy Rady Miasta przychylil siq do wniosku ioglosil 5 minutowq przerwe w
obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach sesyjnych.

Wznowienie obrad po przerwie.

WznawiajQc po przerwie obrady XXXI sesji Rady Miasta Przewodniczqcy Rady radny Krzysztof
Kukucki poinformowat, ie podczas przerwy zostal zmieniony wniosek zaproponowany przez
radnego Jaroslawa Chmielewskiego dotyczqcy wykre6lenia z Dzialu 900 zadania pn.

,,Zagospodarowanie terenu pomiqdzy ulicami Wiejskq - Zbiegniewskiej - Konopnickiej" oraz
wniosek w sprawie zwiqkszenia dochod6w bud2etu miasta o kwote 15 320 zf. w rod2.80120



$ 4210 o kwotq 2190 zl., rodz.8012 I 4300 - o kwote 15 050 zl. - kwota dotacji Fundacji

Anwil na piknik integracyjny ZS nr 4.
Nastqpnie glos zabrala Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta, kt6ra zaproponowala, aby
przelo2yi giosowanie nad zgfoszonymi wnioskami i przejSi do kolejnego punktu porzEdku

obrad, poniewai dochody muszq r6wnai siq wydatkom. Wydatki sq wyisze, a zatem naleiy
zaproponowai uzupelnienie (rodk6w, nie jest to mo2liwe bez dokonania analizy, co wymaga

czasu na opracowanie innego rozwiqzania. Dlatego Pani Skarbnik poprosila o przesuniqcie
gtosowania nad projektem uchwaiy budietowej.
Przewodniczqcy Radv Miasta radny Krzysztof Kukucki w zwiqzku z wypowiedziq Skarbnika

Miasta zaproponowal, zawieszenie procedowania nad projektami uchwal dotyczEcymi zmian
w budiecie oraz WPF i przystapienie do obradowania nad kolejnym punktem porzqdku

obrad.
w wVniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 17 radnvch za propozvcia zstoszona
przez Przewodn iczacego Radv Miasta o zwieszeniu procedowania wszvscv radni opowiedzieli
sie iednomvilnie, gfos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie Rada Miasta procedowai bqdzie
nad 9 punktem porz4dku obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e wznawia procedowanie nad projektem
uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wioclawek na 2017r.
Ponadto Pan Przewodniczqcy przypomnial, 2e zostaty odczytane opinie oraz przeprowadzono
dyskusjq w trakcie, kt6rej radny Jaroslaw Chmielewski zaproponowal 2 wnioski, kt6re
zostanq poddane pod glosowanie Radzie Miasta.
W zwiqzku z tym Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie wniosek radnego

Jaroslawa Chmielewskiego dotyczqcy wykreSlenia z projektu uchwaty zmieniajqcej uchwatq
w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloclawek na 2017 rok - z Dzialu 900 zadania pn.

,,Zagospodarowan ie terenu pomigdzy ulicmi Wiejskq-Zbiegn iewskiej-Konopn ickiej".
w wvniku glosowania orzeorowadzonego z udzialem 17 radnvch za przvieciem wniosku

opowiedzialo sie 14 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 3 gtosach wstrzvmuiacvch

W rezultacie przeprowadzonego glosowania wniosek zostal uwzglgdniony przez Radq

M iasta.
NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie drugi z wniosk6w zgloszony
przez Pana radnego dotyczEcy zwiqkszenia dochod6w bud2etu miasta o kwotQ 15.320 zl. w
rozdziale 80 120 par. 97 i zwiqkszenie wydatk6w w rozdziale 80120 par.4210 o kwote 2190

zl. rozdzial 80120 par 4300 - o kwotq 15050 zl. oraz zmniejszenie w rozdziale 80195 par.

4300 o kwotq 1920 21. Jest to kwota dotacji Fundacji ,,Anwil dla Wloclawka" z

przeznaczeniem na piknik integracyjny w Zespole Szk6i nr 4
W wvniku gfosowania przeprowadzonego z udzialem 18 radnvch za przvieciem wniosku
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierd zono.
W rezultacie dokonanego gtosowania wniosek zostal uwzglqdniony przez Radq Miasta.
W nastqpnej kolejnoici Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaty zmieniajacej uchwatq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na

2017 rok wraz z przyjqtymi wnioskami.



W wvniku giosowania przeprowadzonego z udzialem 18 radnvch za przvieciem ww. oroiektu
uchwalv radni ooowiedzieli sie iednomvilnie gios6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie
nie stwierdzono.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie ww. uchwala zostata
podjqta przez Radq Miasta w przedfo2onym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokofu.

W zwiqzku z tym, ie zostala odczytana opinia jak r6wniei przeprowadzono dyskusjq nad
projektem uchwafy dotyczacym Wieloletniej Prognozy Finansowej Przewodniczqcy Rady

Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 - 2028.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 18 radnvch za przvieciem ww. oroiektu
opowiedzialo sie 13 radnvch przv braku gtosdw przeciwnvch oraz 5 glosach wstrzvmuiacvch
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W zwiEzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e ww. uchwala zostala
podjQta przez Rade Miasta w przedlo2onym brzmieniu.

Uchwaia stanowi zalEcznik do protokotu.

Ad.9
Projekt uchwaty w sprawie przystEpienia do sporzqdzenia Gminnego Programu
Rewitalizacji Miasta Wlocfawek.

Przedmiotowy projekt uchwafy om6wila Dyrektor Wydzialu Rozwoju Miasta Pani Alicja
Dworzariska informujqc, 2e Uchwatq nr XXX|44/2OI7 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 27
marca 2O77 r. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na
terenie Miasta Wlociawek okre6lono granice obszaru rewitalizacji. Powy2sze warunkuje
podjqcie prac nad opracowaniem Gminnego Programu Rewitalizacji, kt6ry umo2liwi
realizacjq kompleksowych dziatari rewitalizacyjnych na obszarze Miasta wymagaiEcym,
zgodnie z wynikami poglqbionych bada6, szczeg6lnego wsparcia, w tym ze 6rodk6w
zewnetrznych. Wyznaczony ww. uchwatq obszar rewitalizacji poto2ony jest pomiqdzy
ulicami: Towarowa, TargowE, wzdlu2 Zielonego Rynku, K16lewieckq, Zduriskq wzdtu2
Brzeskiej, Wojska Polskiego, Placem Kopernika, Wyszydskiego, Gdariskq oraz brzegiem rzeki
Wisly na odcinku od ulicy Gda6skiej do ulicy Towarowej. Obszar ten zamieszkuje (wg danych
na dzieri 19.09.2016r.) 5 348 mieszkaricdw (57o ludnodci miasta), a jego powierzchnia wynosi
42,7 ha lO,5% pow. miasta). Gminny Program Rewitalizacji opracowany zostanie w oparciu o
ustawe z dnia 9 paidziernika 2015r. o rewitalizacji w procesie partycypacyjnym przy udziale
interesariuszy rewitalizacji.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwalV rozpatrzyia oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja ds.
rewitalizacji. Opiniq w tej sprawie przedstawifa Radzie Miasta Zastqpca przewodn iczqcego
Komisji rad na Ewa Szczepafska.
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Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ii otwiera dyskusjq w przedmiocie ww.
zagadnienia.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Zbigniew Lewandowski zwr6cil uwagq, aby w Gminnym Programie Rewitalizacji
uwzglqdnii podmioty prywatne, obywateli, przedsiqbiorc6w, kt6re w oparciu o okreilone
zasady, przy zastosowaniu upust6w zagospoda rowalyby rewitalizowane tereny pod
zabudowq zwigkszajqc tym samym szansQ na ponowne o2ywienie i przywr6cenie tych
przestrzen i miastu i jego mieszka6com.
Radnv J6zef Mazierski zwr6cit siq z proibE do Prezydenta Miasta, aby przy okazji
sporzqdzaniu Gminnego Programu Rewitalizacji r6wnolegle prowadzii dzialania zmierzajqce
do uporzgdkowania spraw terenowo- prawnych budynk6w, obiekt6w i teren6w znajdujqcych
sig na obszarze podlegajqcym rewitalizacji. Z pewno6ciq nie wszystkie tereny objqte
rewitalizacjq sq wlasno6ciq samorzqdu, sq takie i inni wlaiciciele, kt6rzy sa nieujawnieni w
ksiqgach wieczystych, a zatem Pan radny zaapelowal o uwzglqdnienie zgloszonego wniosku.
Dvrektor Wvdzialu Rozwoiu Miasta Pani Alicia Dworzariska uzupelniajqc wczeSniejszq
wypowiedi poinformowala, 2e Gminny Program Rewitalizacji sporzqdzany bqdzie w procesie
partycypacyjnym, partycypacja bqdzie polegai na tym, 2e w miesiqcu maju odbqdzie siq
spotkanie z mieszkadcami, na kt6re Pani Dyrektor zaprasza tak2e radnych. Na spotkaniu tym
zostanie ogloszony nab6r do grup tematycznych, kt6rych bqdzie ok. 10, ka2dy bqdzie m6gt
siq zapisai do pracy w danej grupie i w zwiqzku z tym mief wptyw na to, co, bqdzie zapisane
w Gminnym Programie Rewitalizacji. W zwiqzku z tym bQda to grupy w zakresie
przedsiqbiorc6w, aktywizacji rynku pracy, wizerunku obszaru, a tak2e grupy zarzadzania,
monitorowania Programem. Nale2y miei nadziejq,2e w grupach wezmq udzial zar6wno
przedsiebiorcy planujqcy inwestowanie w obszarze rewitalizowanym jak i wla6ciciele
nieruchomo5ci oraz mieszka6cy, kt6rym zale2ei bqdzie na tym, aby w Programie znalazly siq

zapisy, kt6re polepszq, jako6i i standard 2ycia oraz bqdq przeciwdzialai dalszej degradacji
tego obszaru. Pani Dyrektor ponowila zaproszenie do Paistwa radnych, aby wziqli udzial w
pracach grup tematycznych, nab6r do grup zostanie wkr6tce ogloszony i bqdzie trwal ok. 2

tygodni.

Wobec wyczerpania zglosze6 do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
gfosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie przystEpienia do sporzqdzenia Gminnego
Programu Rewitalizacji Miasta Wloclawek.
W wvniku giosowania przeprowadzonego z udzialem 16 radnvch za przvieciem proiektu
uchwalv radni oDowiedzieli sie iednomvilnie, plos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie
nie stwierdzono.

W zwiEzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf,2e ww. uchwala zostala
podjeta przez Rade Miasta w przedloionym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokotu.
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Ad. 10
Projekt uchwaiy w sprawie przyjqcia ,, Oceny zasob6w pomocy spolecznej w mie5cie
Wloclawek za 2015 rok".

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dyrektor Miejskiego O6rodka Pomocy Rodzinie Pan

Piotr Grudzi6ski informujqc, ie zgodnie z art. L6a ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy
spofecznej gmina, powiat i samorzqd wojew6dztwa jest zobowiEzana do przygotowania
corocznie oceny zasob6w pomocy spoiecznej. Organ wykonawczy jednostki samorzEdu
terytorialnego przedstawia, co roku do dnia 30 kwietnia odpowiednio radzie gminy, radzie
powiatu, a do dnia 30 czerwca sejmikowi samorzqdu wojew6dztwa wla6ciwej jednostki
samorzqdu terytorialnego ocenq. Ocena wraz z rekomendacjami jest podstawQ do
planowania bud2etu na rok nastqpny. Ocena zasob6w pomocy spolecznej zastqpifa od 2Ot2
r. przygotowywany dotychczas przez jednostki samorzqdu terytorialnego bilans potrzeb
pomocy spolecznej. Ocena zasob6w pomocy spolecznej obejmuje w szczeg6lnoici
infrastrukturq, kadrq, organizacje pozarzqdowe i naktady finansowe na zadania pomocy
spolecznej bez wzglqdu na podmiot je finansujqcy irealizujqcy. Ocena zasob6w pomocy
spolecznej obejmuje tak2e osoby irodziny korzystajqce z pomocy spofecznej, rodzaje ich
problem6w oraz ich rozklad iloSciowy. Wz6r jak r6wniei formuly systemu informatycznego
zostaty opracowane przez Instytut Rozwoju Slu2b Spotecznych w Warszawie na zlecenie
Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Spofecznej oraz zamieszczone w centralnej aplikacji
sprawozdawczej. Ocena zasob6w pomocy spotecznej za rok ubiegly powstata w oparciu o
analizq lokalnej sytuacji spolecznej i demograficznej. Materialy idane zawarte w
opracowaniu pochodza ze sprawozdawczoici resortowej instytucji pomocy spolecznej, baz
danych GUS, wla5ciwych wydzial6w Urzqdu Miasta oraz od bezposrednio dzialajqcych na
obszarze miasta Wtoclawek podmiot6w tworzqcych zas6b instytucjonalny pomocy
spofecznej, rozumiany, jako instytucje i plac6wki dzialajEce na obszarze miasta utworzone i

finansowane przez Gminq Miasto Wtoclawek oraz inne podmioty prowadzone na zasadzie
zlecenia zadania publicznego. Nale2y podkre6lii, ie dokument ten jest corocznie zmieniany i

uzupetniany przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Spolecznej, w roku bieiqcym tak2e
dokonano korekty dokumentu poprzez zmianq danych w taki spos6b, 2e zamiast liczby os6b
wpisana jest liczba Swiadcze6 albo uzupelnienie dokumentu o dodatkowe informacje. A
zatem przedstawiona Ocena zasob6w pomocy spolecznej r62ni siq od dokumentu, kt6ry
zostal przedlo2ony Radzie Miasta w roku ubiegfym. PrognozQ na rok 2OI7 sporzadzono w
oparciu o plan bud2etu przyjqty uchwalq Rady Miasta. Przedtoiony dokument jest
dokumentem poglqdowym idopiero po przyjqciu przez Radq Miasta wraz z rekomendaclamr
przekazany zostanie drogq elektronicznq do Regionalnego Osrodka Pomocy Spotecznej w
Toruniu.

Opinia komisii stalei Radv Miasta.
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spolecznej. W imieniu Komisji opiniq przedstawil Radzie Miasta
Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, ie otwiera dyskusjQ nad
ww. zagadnieniem.
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W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski zwr6cit siq o wyjaSnienie wzrostu liczby kadry w jednostce
organizacyjnej pomocy spotecznej, kt6ra w roku 2015 wyniosta 256 pracownik6w natomiast
w roku 2016 nastqpif wzrost o 33 osoby a zatem liczba zatrudnionych wzrosla do 299 os6b.
Przy czym wzrost etat6w w6r6d pracownik6w soc.jalnych byl niewielki i wyni6sl jedynie 3

osoby, a zatem, w jakich obszarach wzroslo zatrudnienie o 30 os6b i czym zatem
podyktowany byl tak duiy wzrost zatrudnienia. Z przedstawionych w spos6b tabelaryczny i

statystyczny danych jak r6wnie2 z uzasadnienia nie wynika, z jakich powod6w nastqpil tak
du2y wzrost.
Radna Mariola Gawlowska poinformowata, 2e podczas obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i

Opieki Spolecznej Dyrektor MOPR przedstawil dane, z kt6rych wynikafo,2e MOPR w ramach
rzqdowego Programu 500+ rozdysponowal dla wloclawskich rodzin w roku 2016 kwotq 39
mln. zf. co wraz z wyptatami takie dla innych rodzin daje kwotq ponad 40 mln. zl. Jest to
zadawalajqce zjawisko, poniewai 6rodki te majq wplyw na poprawe iycia dzieci z ubogich
rodzin w mieicie a takie poprawia koniunkturq gospodarczq.
Dvrektor Mieiskieeo O6rodka Pomocv Rodzinie Piotr Grudzi6ski odnoszEc siq do wypowiedzi
przedm6wc6w poinformowal, 2e kwota, kt6ra zostala rozdysponowana przez MOPR na
realizacjq Programu Rodzina 500+ w roku 2016 wyniosla 39. 310 434 zf., miesiqcznie jest to
kwota ok.4,5 mln. zl. Liczba rodzin, kt6re majE ustanowione prawo do 6wiadczenia
wychowawczego na koniec roku 2016 wyniosla 6207 rodzin. Odnoszqc siq do zagadnienia
wzrostu zatrudnienia w MOPR Pan Dyrektor wyjainil, ie sq to osoby, kt6re przyczynify siq do
tego, 2e Program 500+ we Wioclawku zostal zrealizowany sprawnie ibez przeszk6d. Na

realizacjq Programu 500+ Ministerstwo przyznalo MOPR we Wloclawku 17 etat6w. Ponadto
rozszerzony zostai zakres nowego zadania, jakim jest asystent rodziny, co spowodowalo
wzrost liczy pracownik6w do 9 os6b z poczEtkowych 3 pracownik6w tej kom6rki, poniewai
na l asystenta nie mo2e przypadai wiqcej ni2 15 rodzin. Wprowadzono nowe zadanie, jakim
jest koordynator rodzinnej pieczy zastqpczej, na 1 koordynatora zgodnie z wytycznymi
Ministerstwa nie mo2e przypadai wiqcej niz 15 rodzin, stqd konsekwencja w postaci
zwiqkszenia zatrudnienia w czqsci merytorycznej. Natomiast nastqpilo zmniejszenie w czq6ci
dotyczqcej kadry kierowniczej MOPR.

Wobec braku innych zgloszerl do zabrania glosu w dyskusji na temat procedowanego
zagadnienia Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddaf pod glosowanie
przyjqcie projekt uchwaly w sprawie przyjqcia ,, Oceny zasob6w pomocy spolecznej w
mie5cie Wloclawek za 2016 rok".
W wvniku przeprowadzonego glosowania z udzialem 16 radnvch za przvieciem uchwafv
opowiedziaio sie 14 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 2 sfosach wstrzvmuiacvch

Wobec powy2szego Przewodniczacy Rady Miasta
w rezultacie dokonanego glosowania uchwala
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zaiqcznik do protokolu.

radny Krzysztof Kukucki poinformowai, ie
zostala podjqta przez Radq Miasta w
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Po zakoiczeniu procedowania nad ww. projektem uchwafy Przewodniczqcy Rady Miasta
poinformowai,2e wznawia procedowanie nad projektem uchwaly zmieniajqcej uchwalg w
sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2017r.

Ad. 11

Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalQ w sprawie dostosowania sieci szk6f
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawQ -
Prawo oSwiatowe oraz ustalenia sieci szk6l ponadpodstawowych i specjalnych.

Wprowadzenia do projektu uchwafy dokonata Pani Agnieszka Bialopiotrowicz Dyrektor
Wydziaiu Edukacji wyjaSniajqc, ie na podstawie art. 213 ust. lustawy z dnia 14 grudnia

2016r. - Przepisy wprowadzajqce ustawq - Prawo oSwiatowe oraz art. 12 pkt 11, art. 92 ust. 1
pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca L998r. o samorzqdzie powiatowym rada powiatu podejmuje

uchwaiq w sprawie projektu dostosowania sieci szk6l ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz

szk6l ponad podstawowych ispecjalnych do nowego ustroju szkolnego. Przedtozony projekt

uchwafy dotyczy uwzglqdnienia w planie sieci szk6l ponadgim nazjalnych i specjalnych
prowadzonych przez Gminq Miasto Wloclawek, z uwzglqdnieniem szk6l ponadgimnazjalnych

ispecjalnych prowadzonych przez inne organy maiEce siedzibq na terenie Gminy Miasto
Wtoclawek oraz ustalenia sieci szk6l ponad podstawowych ispecjalnych na terenie Gminy
Miasto Wloctawek dostosowanych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawE -

Prawo o6wiatowe poprzez wprowadzenie nowo utworzonego Technikum nr 7 w Zespole

Szk6l nr 4 we Wioctawku. Ponadto z sieci szk6l ponadgimn azjalnych zostalo wykre6lone

zlikwidowane Technikum nr 4 dla Doroslych w Centrum Ksztafcenia Zawodowego i

Ustawicznego we Wtoctawku. Uchwala wymaga obligatoryjnie zasiQgniecia opinii Kujawsko-

Pomorskiego Kuratora OSwiaty oraz zwiqzk6w zawodowych zrzeszajqcych nauczycieli. Opinia
Kujawsko-Pomorskiego Kuratora O6wiaty jest wiE2aca i zawiera w szczeg6lnoici ocenq

zgodno6ci z prawem rozwiqzari zaproponowanych w tej uchwale oraz ocenq w zakresie

zapewnienia dzieciom imlodzieiy mo2liwoici realizacji obowiqzku szkolnego iobowiqzku
nauki. Po uzyskaniu pozytywnej opinii Kujawsko-Pomorskiego Kuratora O6wiaty lub po

uwzglqdnieniu jego uwag Rada Miasta Wtociawek jest ustawowo zobligowana do podjqcia

uchwaiy w sprawie dostosowania sieci szk6l ponadgimnazja Inych i specjalnych do nowego

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawQ - Prawo oiwiatowe oraz ustalenia sieci szk6t
ponad podstawowych i specjalnych na okres od dnia 1 wrze6nia 2OI7r. do dnia 31 sierpnia

2019.

Opinia komisii stafel Radv Miasta
Projekt uchwaiy rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji. Opiniq w tej
sprawie przedstawila Radzie Miasta Wiceprzewodn iczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowat, ie otwiera dyskusjQ nad

ww. zagadnieniem.

Wobec braku zglosze6 do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof
Kukucki poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie
dostosowania sieci szk6f ponadgimnazjalnych ispecjalnych do nowego ustroju szkolnego
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wprowadzonego ustawq - Prawo oiwiatowe oraz ustalenia sieci szk6l ponad podstawowych i

specjalnych.
W wvniku qlosowania przeprowadzonego z udzialem 18 radnvch za podieciem uchwalv radni

ooowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzono.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowaf,
ie uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa stanowi zafqcznik do protokolu.

Ad. 12
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalQ w sprawie ustalenia oplat za korzystanie z

pomieszczei szk6l i plac6wek o5wiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina

Miasto Wloclawek.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal inicjator projektu uchwaly radny Andrzej Patucki,

kt6ry wyjaSnil, ie Rada Miasta Wloctawek w drodze Uchwaly Nr XXVII/162/2016 z dnia 28

grudnia 2016 r. uchwalila wysokoSi oplat za korzystanie z pomieszczei szk6l i plac6wek

oswiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina Miasto Wloclawek. W
postanowieniach nie przewidziano moiliwoici zastosowania bonifikaty dla pracownik6w

oiwiaty zrzeszonych w zwiqzkach zawodowych. Z uwagi na postulaty zglaszane przez

przedstawicieli tych zwiqzk6w, w drodze niniejszej uchwaiy wprowadza siq takq sposobno56.

Zastosowanie bonifikaty dla wymienionej grupy zawodowej przyczyni siq do zwiqkszenia

aktywnoSci zwiqzkowej i przyniesie pozytywne skutki spofeczne. A zatem proponuje sie

zmianq zapisu umozliwiajacego zastosowanie 90% bonifikaty przy ustaleniu opfat za

korzystanie z pomieszczefi szk6f iplac6wek o5wiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym
jest Gmina Miasto Wtoctawek nie tylko dla dotychczasowych beneficjent6w, lecz r6wniei dla

zwiqzk6w zawodowych pracownik6w oSwiaty.

Opinia komisii staiei Radv Miasta.
Projekt uchwafy rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowaia Komisja Edukacji. Opinie w tej
sprawie przedstawila Radzie Miasta Wiceprzewod n iczaca Komisji radna Mariola Gawiowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowaf,2e otwiera dyskusjQ nad

ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski poinformowal, 2e wnosi
poprawkq do projektu uchwaly polegajqcq na wykreSleniu w par.4 ust. 1po slowach
zwiqzk6w zawodowych -,,pracownik6w oSwiaty" pozostawiajqc dalszq tre6f zapisu bez

zmian. Pan radny stwierdzil, ii taki zapis dotyczyfby wszystkich zwiqzk6w zawodowych bez

wskazywania, ie uwzglqdnia siq wylqcznie pracownik6w o(wiaty. Byiby to bonus do
wykorzystania dla tych zwiqzkowc6w, kt6rzy sq aktywnymi mieszka6cami miasta. Z danych

dotyczqcych wykonania bud2etu za rok ubiegly wynika, ie podatki z PIT iCiT sq na dobrym
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poziomie, a zatem taki zapis wplynie na aktywizacjQ spolecznoici lokalnej bez uszczerbku dla

bu dietu miasta.
Przed przystqpieniem do glosowania nad zaproponowanq poprawkq Przewodniczqcy Rady

Miasta zwr6cil siq do inicjatora uchwafy radnego Andrzeja Paluckiego z zap$aniem czy

wyra2a zgodq na zmiane treSci zapisu wedlug zgloszonej propozycji.

Radnv Andrzei Palucki poinformowal,2e nie wnosi zastrzeieh do przedloionej propozycji,
poniewai jest ona zgodna z ideq zaproponowanej zmiany i posfu2y szerszej grupie
odbiorc6w.
Wobec powyiszego Przewodniczacy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poddal pod
gtosowanie wniosek zgloszony przez radnego Janusza Dqbczyriskiego dotyczacy wykre6lenia
w par. 4 ust. 1 st6w ,,pracownik6w o6wiaty".
W wvniku sfosowania, w kt6rvm udzial wzielo 18 radnvch, za przvieciem wniosku
ooowiedziato sie 16 radnvch przy braku gfos6w przeciwnvch oraz 2 glosach wstrzvmuiacvch

ri-g
Wobec braku innych zgloszeri do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta
poddaf pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaiy zmieniajacej uchwalq w sprawie ustalenia
oplat za korzystanie z pomieszczeh szk6l i plac6wek oSwiatowych, dla kt6rych organem
prowadzqcym jest Gmina Miasto Wfoclawek wraz z przyjetE poprawkE.

W wvniku giosowania przeprowadzonego z udziatem L9 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedzialo sie 17 radnvch przv l gtosie przeciwnvm oraz l stosie wstrzvmuiacvm sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki poinformowal, 2e w rezultacie
dokonanego glosowania uchwala zostata podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala stanowi zaiqcznik do protokolu.

Ad. 13

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Damian

Chelminiak, radny Janusz Dqbczyfski, radna Mariola Gawlowska, radny J6zef Mazierski,
radny Andrzej Patucki oraz radny Dariusz Wesolowski.
Interpelacje powinny zostad zlo2one przez radnych w formie pisemnej Przewod nicz4cemu

Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewod n iczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo upowainione
osoby w terminie 14 dni.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanE w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzedu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postepowania w powy2szej sprawie reguluje 5 55 Statutu Miasta Wloclawek.
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Ad. 14
Informacje, o5wiadczenia i komunikaty.
W tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta przypomnial radnym o
obowiqzku sktadania o6wiadczeri majqtkowych za rok 2OL6. O6wiadczenia majatkowe wraz z

kopiq zeznania o wysoko6ci osiQgnietego dochodu w roku podatkowym - PIT za rok
poprzedni naleiy zloiyi w dw6ch egzemplarzach w terminie do dnia 30 kwietnia 2017 roku

do Biura Rady Miasta. Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w
sekretariacie Biura Rady Miasta jest wystawiona puszka, aby wesprzei zbi6rkq pieniqdzy dla
jednej z urzqdniczek Urzqdu Miasta Pani Karoliny Gmurczyk izachqcil radnych do skladania

datk6w.

Ad. ls
Zamkniqcie obrad.

Po zakoiczeniu bloku informacyjnego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Krzysztof Kukucki

dziqkujqc wszystkim za udziat w obradach poinformowat, ie wobec zrealizowania porzqdku

posiedzenia zamyka obrady XXXI sesji Rady Miasta Wloclawek.

Zakoriczen ie obrad godz. 135!

OBRADOM PRZEWODNICZYT

RADNY HENRYK MIETCZARCZYK



2.

4.

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXXI sesji Rady Miasta Wfoclawek.

Lista os6b uczestniczacych w XXXI sesji Rady Miasta Wloclawek.

Uchwala Nr XXXI/59/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 24 kwietnia 2o!7r. w

sprawie rozpatrzenia skargi Pani A.C.K. na dziafalnoii Prezydenta Miasta Wtoctawek.

Uchwata Nr XXXI/60/2017 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 24 kwietnia 2017r

zmieniajEca uchwalq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloclawek na 2017 rok.

5. Uchwala Nr XXXI/61/2017 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 24 kwietnia 20ur
zmieniajqca uchwalq w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-

2028.

6. Uchwata Nr XXXI/62/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 24 kwietnia 2077r' w
sprawie przystapienia do sporzqdzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta

Wfoclawek.

Uchwala Nr XXXI/53/2017 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 24 kwietnia 2Ot7 r w

sprawie przyjQcia ,,Oceny zasob6w pomocy spolecznej w miescie Wloclawek za 2016

rok".

Uchwala Nr XXXI/64/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 24 kwietnia 2017r.

zmieniajQca uchwalq w sprawie dostosowania sieci szk6l ponadgimnazjalnych i

specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawE - Prawo

o6wiatowe oraz ustalenia sieci szk6t ponadpodstawowych i specjalnych.

9. Uchwala Nr XXXI/65/2017 Rady Miasta Woctawek z dnia 24 kwietnia 2017r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie ustalenia oplat za korzystanie z pomieszczeri szk6l i

plac6wek oSwiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina Miasto

Wloclawek.
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